
Σε αχαρακτήριστες, αντιενωτικές και 
ως εκ τούτου επικίνδυνες για τα συμφέ-
ροντά σας ενέργειες, προβαίνει η ΔΑΚΕ. 

Ως άλλος Σύλλογος μέσα στον Σύλλο-
γό μας (πραγματικό παραμάγαζο) καλεί 
μέσω επιστολών τους συναδέλφους να 
καταθέσουν αγωγές σε δικηγορικά γρα-
φεία κάποιων πόλεων ( μαζί και της Αμα-
λιάδας), αφήνοντας δηλητηριώδεις υπαι-
νιγμούς για το είδος της διαπραγμάτευσης 
που έκανε ο Σύλλογος. 

Συνάδελφοι, ο Σύλλογος έχει δημι-
ουργήσει εδώ και καιρό ένα πλαίσιο δι-

εκδίκησης των αναδρομικών. Η ΔΑΚΕ 
επιμένει να λειτουργεί μονομερώς, με 
παραταξιακή νοοτροπία και κυρίως εν 
κρυπτώ (χωρίς να ενημερώσει το Δ.Σ.), 
παραπλανώντας, μάλιστα, τους συναδέλ-
φους ωσάν να κατέχει τη σφραγίδα της 
Διοίκησης.

Οι συνάδελφοι της ΔΑΚΕ από «πολέ-
μιοι» των αγωγών και αφού σας κατα-
ταλαιπώρησαν με αχρείαστες αιτήσεις, 
σπεύδουν τώρα να γίνουν υπέρμαχοι της 
«μεθόδου» που όρισε η Διοίκηση. 

Φαίνεται ότι τελικά είχαν και έχουν τους 

λόγους τους. Το πράττουν αυτό για να με-
τριάσουν τις επιθέσεις που δέχονται από 
σας, τους ίδιους, που σας παραπλάνησαν.

Η αγνόηση των αποφάσεων του Διοικη-
τικού Συμβουλίου από μέλη του ίδιου του 
Δ.Σ. όπως είναι οι συνάδελφοι της ΔΑΚΕ, 
αποτελεί τεράστιο θεσμικό πρόβλημα 
όχι μόνο για τον Σύλλογο αλλά και για την 
δημοκρατία γενικά. 

Μπορούν οι συνάδελφοι της ΔΑΚΕ να 
αυθαιρετούν σε τέτοιο βαθμό; Τι άραγε 
επιδιώκουν;  Απαντήστε το εσείς.

Αναλυτικά στη σελίδα 7…

«Oι συνταξιούχοι δεν πρέπει να χά-
σουμε άλλα». Αυτό είναι το σύνθημα 
που πρέπει να βρίσκεται στα χείλη όλων 
των συνταξιούχων. Η συνεχής και αδιά-
κοπη διεκδίκηση, για την ικανοποίηση 
των αιτημάτων μας, είναι το «μότο» 
μας. Πυλώνες μας, η αποκατάσταση των 
αδικιών του παρελθόντος και η εφαρ-
μογή μιας ατζέντας που θα ενισχύσει το 
εισόδημα του συνταξιούχου, δημιουρ-
γώντας παράλληλα ευοίωνες συνθήκες 
για το μέλλον του.

Ο Σύλλογός μας, πρωτοστάτης στους 
αγώνες του συνταξιουχικού κινήματος, 
είχε την ευκαιρία να θέσει στον πρωθυ-
πουργό Αλέξη Τσίπρα, τις πάγιες θέσεις 
και τα αιτήματά του. Στη συνάντηση που 
έλαβε χώρα στο Μέγαρο Μαξίμου, ο πρό-
εδρος Γιώργος Πεπόνης έκανε εκτενή 
αναφορά στα μείζονα προβλήματα που 
απασχολούν τους συνταξιούχους, οι οποί-
οι αδημονούν για άμεσες και αποτελεσμα-
τικές λύσεις.

Ο διάλογος με τον πρωθυπουργό ήταν 
εποικοδομητικός και απ’ αυτόν προέκυ-
ψαν συγκεκριμένες δεσμεύσεις από τον 
κ.Τσίπρα, για θέματα όπως αυτό της διόρ-
θωσης των αδικιών που έχουν υποστεί οι 
δικαιούχοι των συντάξεων χηρείας.

Απαντήσεις έδωσε και για τα «καυτό» 

θέμα της επιστροφής των αναδρομικών 
και των δώρων, όπως επίσης και για τον 
επανυπολογισμό, ο οποίος παρουσιάζει 
σημαντικές δυσαρμονίες και δομικές «κα-
κοτεχνίες».

Ο δίαυλος επικοινωνίας με τα υψηλότε-
ρα κυβερνητικά κλιμάκια είναι ανοιχτός, 
ωστόσο, αυτό δεν φτάνει για να πετύχου-
με τους στόχους που έχουμε θέσει, ως 
Σύλλογος και ως αναπόσπαστο κομμάτι 
του συνταξιουχικού κινήματος.

Συνάδελφοι, 
Πρέπει να εντείνουμε τις δράσεις μας, να 

συσπειρώσουμε τις δυνάμεις και να κατα-
στήσουμε πιο αποτελεσματικό τον αγώνα 

μας από δω και στο εξής. Με «πυξίδα» 
την ακύρωση του νόμου για τις περικο-
πές στις συντάξεις, όπου βάλαμε ένα ση-
μαντικό λίθο, πρέπει να επικεντρώσουμε 
τις προσπάθειές μας, σε ζητήματα όπως 
η μη εφαρμογή του νόμου που προβλέπει 
τη μείωση του αφορολογήτου το 2020.

Με σταθερή πορεία, χωρίς κομματικές 
«πυξίδες», ενώνουμε τις δυνάμεις μας. 

Σε κάθε Συλλαλητήριο, όπως αυτό στις 
27 Μαρτίου, στο πεζοδρόμιο, από κάθε 
μετερίζι! Όλοι μαζί, σ’ έναν αγώνα όπου 
κανείς δεν περισσεύει. 

Αναλυτικά στις σελίδες 4,5…
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Τσίπρας: Λύσεις στις συντάξεις χηρείας
Δεσμεύσεις για αφορολόγητο και δώρα

Αχαρακτήριστες ενέργειες της ΔΑΚΕ

Αναδρομικά: 
Εκδικάστηκαν οι
πρώτες αγωγές
ΣΕΛ. 2

ΣΕΛ. 3

ΣΕΛ. 3

ΣΕΛ. 6

Επιστολή στα πολιτικά 
Κόμματα – Τι ζητάμε

Καταργούνται τα έντυπα 
βιβλιάρια υγείας

Μνημόνια: Περικοπές 
«μαμούθ» υπέστησαν οι 
συνταξιούχοι!

Ο πρόεδρος του Συλλόγου μας έθεσε στον
πρωθυπουργό όλα τα προβλήματά μας

Εργασία συνταξιούχων: Τι ισχύει      

Ενημερωθείτε από το σάιτ του Συλλόγου  - 
Κάντε κλικ στο www.psselta.gr

ΣΕΛ. 14

Ενημερωθείτε από το σάιτ του Συλλόγου  - 
Κάντε κλικ στο www.psselta.gr
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Σε συνέχεια της ενημέρω-
σης που κάναμε με προσωπι-
κά σημειώματα στους συνα-
δέλφους, αναφορικά με τον 
ορισμό ημερομηνίας εκδίκα-
σης της υπόθεσής τους, σας 
γνωστοποιούμε ότι :

Εκδικάστηκαν από το Διοι-
κητικό Πρωτοδικείο Αθηνών, 
αγωγές που αφορούν συνολι-
κά 590 συναδέλφους. Επίσης, 
άλλες 224 υποθέσεις πήραν 
αναβολή, λόγω υπαιτιότητας 
του ΕΦΚΑ που δεν κατέθεσε 
στο δικαστήριο τα απαιτούμε-
να παραστατικά για την εκδί-
καση των υποθέσεων. 

Να επισημανθεί ότι την Πα-
ρασκευή 8 Μαρτίου 2019, 
άνοιξε ο «χορός» εκδίκασης, 
με τις πρώτες αγωγές που 
είχαν κατατεθεί μέσω του 
Συλλόγου και αφορούν 145 
συναδέλφους.  Εντός του Μα-
ΐου, έχουν οριστεί πολλές ημε-
ρομηνίες εκδίκασης αγωγών 
και οι συνάδελφοι θα ενημε-
ρώνονται υπεύθυνα από τον  
Σύλλογο.

Επιστολή στον ΕΦΚΑ
Η Διοίκηση του Συλλόγου, 

απέστειλε επιστολή προς τον 
Διοικητή του ΕΦΚΑ, κ.Σέμπο 
Λάμπρο, απαιτώντας από τον 
Φορέα να αποστέλλει χωρίς 
καθυστερήσεις τα απαραίτητα 
παραστατικά προκειμένου να 
εκδικάζονται οι υποθέσεις των 
μελών του συλλόγου. 

Όπως προαναφέρθηκε, 

με υπαιτιότητα του ΕΦΚΑ, 
ο οποίος δεν προσκομίζει 
στο Πρωτοδικείο Αθηνών τα 
απαιτούμενα έγγραφα, ανα-
βάλλονται αγωγές κάποιων  
συναδέλφων. 

Η επιστολή έχει ως εξής:

Διοικητή ΕΦΚΑ
  κ. Σέμπο Λάμπρο

Αγίου Κωνσταντίνου 8 
 102 41 ΑΘΗΝΑ

Κύριε  Διοικητά,
Όπως ίσως γνωρίζετε, αρκε-

τά από τα μέλη του Συλλόγου 
μας, κατόπιν δικών μας ενερ-
γειών, σχεδιασμό και οργάνω-
ση, έχουν ήδη προσφύγει δι-
καστικώς με ομαδικές Αγωγές 
(έως 50 ατόμων έκαστη) ενώ-
πιον του Διοικητικού Πρωτο-
δικείου Αθηνών, προκειμένου 
να διεκδικήσουν αναδρομικά 

τις, παράνομες ως αντισυνταγ-
ματικές, περικοπές των νόμων 
4051/2012 και 4093/2012, δώ-
ρων Χριστουγέννων, Πάσχα 
και επιδόματος Αδείας, που 
υφίστανται στις μηνιαίες συ-
ντάξιμες αποδοχές τους. 

Οι πρώτες Αγωγές έχουν κα-
τατεθεί την Άνοιξη 2016 και 
ήδη μετά από τρία χρόνια, από 
τις 8 Μαρτίου 2019 έχουν ξε-
κινήσει ορισμένες εξ’ αυτών 
να εκδικάζονται στο αρμόδιο 
Δικαστήριο. 

Όμως, σύμφωνα με την ενη-
μέρωση που έχουμε από τους 
Δικηγόρους του Σωματείου 
μας, οι οποίοι έχουν αναλάβει 
τις υποθέσεις αυτές, η Υπηρε-
σία σας δεν προσκομίζει από-
ψεις και σχετικά έγγραφα για 
όλους τους ενάγοντες, παρό-
λο που οι Αγωγές αυτές σας 
έχουν κοινοποιηθεί αμέσως 

μετά την κατάθεσή τους από 
το έτος 2016. 

Αποτέλεσμα αυτής της πα-
ράλειψης είναι η αυτεπάγγελ-
τη, από το ίδιο το Δικαστήριο, 
αναβολή των υποθέσεων και 
επανασυζήτησή τους μετά 
από έξι περίπου μήνες. 

Ήδη τα μέλη μας γνωρίζουν 
τα ανωτέρω και υπάρχουν 
έντονα παράπονα και αντι-
δράσεις για τις αναβολές αυ-
τές εξαιτίας της έλλειψης φα-
κέλων από την Υπηρεσία σας. 
Γνωρίζετε ότι κανένας εκ των 
μελών μας δεν λαμβάνει υψη-
λές συντάξεις και όλοι αναμέ-
νουν εναγωνίως την εκδίκαση 
των υποθέσεων. 

Κατόπιν των ανωτέρω, πα-
ρακαλούμε θερμά την Υπη-
ρεσία σας να καταθέτει από-
ψεις και έγγραφα ενώπιον 
των αρμοδίων Δικαστηρίων, 
ώστε να μην αναβάλλονται οι 
δικαστικές αυτές υποθέσεις. 
Επαναλαμβάνουμε ότι ήδη οι 
Αγωγές, έχουν κοινοποιηθεί 
στην Υπηρεσία σας αμέσως 
μετά την κατάθεσή τους (έτος 
2016).       

Παραμένουμε στη διάθεσή 
σας για οτιδήποτε σχετικώς με 
τα ανωτέρω και είμαστε βέ-
βαιοι ότι θα τα λάβετε σοβαρά 
υπόψη σας.

Με εκτίμηση
Ο  Πρόεδρος                                                                         

Ο Γεν.Γραμματέας
Γιώργος Πεπόνης                                                                 

Αναστάσιος Γεωργιάδης 

Συνδικαλιστική δράση

ΣΥΝΤΑΞΙΟΔΟΤΙΚΟΣ 
ΑΓΩΝΑΣ

Εφημερίδα του  
ΠΣΣ-ΕΛΤΑ

ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

Πρόεδρος: Γιώργος Πεπόνης

Αντιπρόεδρος: Ιωσήφ Δόμβρος

Γενικός Γραμματέας: 

Αναστάσιος Γεωργιάδης

Ταμίας: Γιώργος Γεωργιόπουλος

Ειδικός Γραμματέας:  

Ηλίας Κουτρούλης

Μέλη: Νίκος Θωμόπουλος, 

Ιωάννης Μπακάρας,  

Χρήστος Κοντός,  

Γεράσιμος Ζηνεμπής

Υπεύθυνος Έκδοσης: 

 Γιώργος Πεπόνης 

Τηλ: 210-3847811/210-

3824029, Fax: 210-3847812

Εκδικάστηκαν οι πρώτες αγωγές
συναδέλφων για τα αναδρομικά

Υπηρεσίες γιατρού στην Αττική κάθε Τρίτη

Οι πρώτες αγωγές που αφορούν 145 
συναδέλφους, εκδικάστηκαν στις 8 Μαρτίου 2019

Εντός του Ιουνίου η 
Διοίκηση προγραμματί-
ζει εκδρομή για την Δυτι-
κή Αττική (Βίλια – Πόρτο 
Γερμενό –Κιθαιρώνας) .

Για περισσότερες πλη-
ροφορίες σχετικά με την 
εκδρομή, επικοινωνήστε 
στα γραφεία του Συλλό-
γου, μετά τις 10 Μαΐου. 

Εκδρομή στην
Δυτική Αττική

Συνάδελφοι,
Σας ενημερώνουμε ότι από τον Απρίλιο 

έως και τα τέλη Σεπτεμβρίου,  ο γιατρός με 
τον οποίο συνεργάζεται ο Σύλλογός μας, θα 
βρίσκεται στα γραφεία μας (Βερανζέρου 13) 
κάθε Τρίτη (ώρες 10:00-14:00).

Η δωρεάν συνταγογράφηση φαρμάκων 
και παραπεμπτικού εξετάσεων, θα πραγ-

ματοποιείται για τους συναδέλφους της Ατ-
τικής, κάθε Τρίτη και μόνον. Από τον Οκτώ-
βριο, η υπηρεσία θα παρέχεται πάλι και κάθε 
δεύτερη Πέμπτη του μηνός.

Σημειώνουμε, ότι καθ  ́ όλη την διάρκεια 
του Αυγούστου, ο γιατρός δεν θα εξυπη-
ρετεί τους συναδέλφους στα γραφεία του  
Συλλόγου.

Τι θα ισχύει για τη δωρεάν συνταγογράφηση στην Αθήνα
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Συναδέλφισσες, συνάδελφοι, 
H πρόσφατη έκθεση του Διεθνούς Νομι-

σματικού Ταμείου καταδεικνύει με τον πιο 
εμφατικό τρόπο, ότι οι πρώην δανειστές 
μας επιμένουν στην εφαρμογή αντιλαϊκών 
πολιτικών που έχουν ως αιχμή του δόρατος 
τους συνταξιούχους αλλά και τους εργαζό-
μενους. 

Εμείς ως συνταξιουχικό κίνημα και συντα-
ξιούχοι πρέπει να βρισκόμαστε σε εγρήγορ-
ση και να αποτρέψουμε όσους επιθυμούν 
να ακολουθήσουν τις νόρμες του ΔΝΤ και 
άλλων Θεσμών, εφαρμόζοντας πολιτικές 
που θα «ψαλιδίσουν» εκ νέου τις συντάξεις.

Τα βασικά σημεία της έκθεσης

Συντάξεις
Το ΔΝΤ δηλώνει και πάλι τη διαφωνία του 

με την απόφαση της κυβέρνησης να μην 

εφαρμόσει τη συμφωνημένη αναπροσαρ-
μογή των συντάξεων από 1ης Ιανουαρίου 
2019. 

Εμμονή στη μείωση του αφορολόγητου
Το Ταμείο εμμένει στην ανάγκη να εφαρ-

μοσθεί κανονικά η, επίσης συμφωνημένη 
αλλά αμφισβητούμενη, μείωση του αφο-
ρολόγητου ορίου από το 2020. Αυτό πρέπει 
να γίνει, ώστε να αλλάξει το μείγμα της δη-
μοσιονομικής πολιτικής προς αναπτυξιακή 
κατεύθυνση, καθώς η μείωση του αφορο-
λόγητου ορίου μπορεί να χρηματοδοτήσει 
μειώσεις στους φορολογικούς συντελεστές, 
αναφέρει το ΔΝΤ στην έκθεσή του.

Όχι στην αύξηση του κατώτατου 
μισθού κατά 11%

Ως σοβαρότερο πρόβλημα για την ανά-

καμψη της οικονομίας και την ανταγωνιστι-
κότητα το Ταμείο θεωρεί την αύξηση του 
κατώτατου μισθού κατά 11% και κατά 27% 
για τους εργαζόμενους ηλικίας κάτω των 25 
ετών!!! Σημειώνει ότι πρόκειται για αύξηση 
που κατά πολύ την αύξηση της παραγωγικό-
τητας και θα υποσκάψει την ανταγωνιστικό-
τητα!!!

Εξάλλου, η αναστροφή μεταρρυθμίσεων 
στην αγορά εργασίας, όπως συνέβη με την 
απόφαση του Αυγούστου για επέκταση κλα-
δικών συμβάσεων με υπουργική απόφαση, 
προκαλεί ανησυχίες για την απασχόληση 
και την ανταγωνιστικότητα, σημειώνουν οι 
συντάκτες της έκθεσης του ΔΝΤ.

Δικαστικές αποφάσεις - Αναδρομικά
Αξίζει να σημειωθεί  ότι το ΔΝΤ εκφράζει 

την έντονη ανησυχία για την εξέλιξη δικα-

στικών υποθέσεων με δημοσιονομικές επι-
πτώσεις και καλεί την κυβέρνηση να κάνει 
«βαθύτερο σχεδιασμό» για την αντιμετώπι-
σή τους. Το Ταμείο αναφέρεται στις αγωγές 
(τερματισμός κρατήσεων-επιστροφή ανα-
δρομικών) που μεταξύ άλλων έχουν κατα-
θέσει και χιλιάδες μέλη του Συλλόγου μας 
και αφορούν την υλοποίηση των αποφάσε-
ων του Συμβουλίου της Επικρατείας για τους 
νόμους 4051 και 4093 που κρίθηκαν παρά-
νομοι και αντισυνταγματικοί.

Συνάδελφοι,
Άπαντες πρέπει να ενισχύσετε τις προσπά-

θειες που καταβάλει ο Σύλλογος, για να προ-
ασπίσει τα συμφέροντα των συνταξιούχων 
και να βάλει φραγμό σε σχέδια, όπως αυτά 
που προωθεί το ΔΝΤ. 

Σταθείτε όλοι στο πλευρό του Συλλόγου!
Ενισχύστε τον αγώνα μας!

Η Διοίκηση του Συλλόγου απέ-
στειλε επιστολή προς όλους τους 
πολιτικούς φορείς, πλην της Χρυ-
σής Αυγής, στους οποίους έθεσε 
συγκεκριμένα ερωτήματα για μια 
σειρά από σημαντικά ζητήματα 
που απασχολούν τους συνταξιού-
χους, ζητώντας παράλληλα κατ’ 
ιδίαν συνάντηση με τους εκπρο-
σώπους των Κομμάτων. 

Δεδομένης και της χρονικής πε-
ριόδου στην οποία βρισκόμαστε, 
λίγο πριν τις ευρωεκλογές και με 
«ανοιχτό» το παράθυρο για τις εθνι-
κές εκλογές, θεωρούμε ότι οι συνά-
δελφοι πρέπει να ενημερωθούν 
για τις θέσεις και τις προτάσεις των 
πολιτικών Κομμάτων, κυρίως στα 
συνταξιοδοτικά θέματα.

H επιστολή έχει ως εξής:
Αγαπητοί κύριοι,
Όπως καλά γνωρίζετε, οι συνταξι-

ούχοι αποτέλεσαν τα υποζύγια της 
κρίσης κατά τα μνημονιακά χρόνια. 
Υπέστησαν κατάφωρες αδικίες, εί-
δαν τις συντάξεις τους να κατακρε-
ουργούνται και αντιμετωπίστηκαν 
ως πολίτες δεύτερης κατηγορίας 
από δανειστές και κυβερνώντες.

Σκοπός της επιστολής μας δεν 
είναι να μεμψιμοιρήσουμε για 
την «θυματοποίηση» των συντα-
ξιούχων. Στόχος μας είναι να εκ-
φράσουμε τις απόψεις μας και 
να ζητήσουμε από σας, να δώ-

σετε συγκεκριμένες απαντήσεις 
στα αιτήματά μας, που αφορούν 
το παρόν αλλά και το μέλλον των 
συνταξιούχων. Πιστεύουμε ότι ο 
πολιτικός κόσμος, στο σύνολό του, 
οφείλει να παρέχει  ξεκάθαρες και 
αποσαφηνισμένες θέσεις, σχετικά 
με τα σημαντικά ζητήματα που απα-
σχολούν τους συνταξιούχους.

Αναμφίβολα ο Σύλλογός μας, έχει 
πρωτοστατήσει στην διατύπωση 
καίριων αιτημάτων προς τις κυβερ-
νήσεις, με στόχο την προάσπιση 
των συμφερόντων του συνταξιου-
χικού κινήματος. 

Στο πλαίσιο αυτό, καταθέτουμε 
με την παρούσα επιστολή, ερωτή-
ματα-ζητήματα και αιτούμαστε κατ’ 
ιδίαν συνάντηση με τους ιθύνοντες 
του κόμματός σας (στο επίπεδο που 
εσείς κρίνετε), προκειμένου να εξε-
τάσουμε από κοινού τα θέματα που 

μας απασχολούν.
Πρώτον: Ποιο είναι το σχέδιό 

σας για την ιατροφαρμακευτική 
περίθαλψη των συνταξιούχων; Στο 
επίκαιρο αίτημά μας για δωρεάν 
φάρμακα και περίθαλψη, πώς απα-
ντάτε;

Δεύτερον:  Ποια είναι η θέση σας 
σχετικά με την πρόταση για την 
ανακεφαλαιοποίηση των ασφα-
λιστικών Ταμείων; Ποια  είναι η 
πρότασή σας αναφορικά με την 
αξιοποίηση της περιουσίας των Τα-
μείων;

Τρίτον: Ποια είναι η θέση σας για 
το «πάγωμα» των συντάξεων έως 
το 2022; Είναι δυνατόν να παραμέ-
νουν καθηλωμένες- οι ούτως ή άλ-
λως πετσοκομμένες συντάξεις- για 
τέσσερα πέντε χρόνια, χωρίς να 
ακολουθούν τουλάχιστον την (προ-
ϋπολογισμένη) αύξηση του ΑΕΠ;

Τέταρτον: Τι σκοπεύετε να πρά-
ξετε αναφορικά με την οριστική και 
αμετάκλητη απόφαση του Συμβου-
λίου της Επικρατείας, που έκρινε 
παράνομους και αντισυνταγματι-
κούς τους νόμους 4051 και 4093, 
για τις κρατήσεις στις συντάξεις 
μας; Θα σταθείτε στο πλευρό μας, 
ως αρωγοί, προκειμένου να υλο-
ποιηθεί η απόφαση του ΣτΕ και να 
επιστραφούν τα αναδρομικά; 

Πέμπτον: Τι γνώμη έχετε για το 
ασφαλιστικό σύστημα; Είναι βιώ-
σιμο το σημερινό και ποιες είναι οι 
προτάσεις σας; Ποιες είναι οι θέσεις 
σας για την ιδιωτική ασφάλιση;

Έκτον : Οι συνταξιούχοι ζητούν 
την επαναφορά των δώρων σε 
μόνιμη βάση. Ποια είναι η θέση σας 
επ’ αυτού; Συναινείτε στην επανα-
φορά τους από φέτος;

Έβδομον: Ποια είναι η θέση σας 
για το αφορολόγητο; Θα συναινέ-
σετε στην κατάργηση του προνο-
μοθετημένου μέτρου για μείωση 
του αφορολογήτου το 2020;

*Αναμένουμε τον ορισμό της 
συνάντησης, ύστερα από τηλε-
φωνική επικοινωνία.

Με εκτίμηση
 Για το Δ.Σ 

Ο Πρόεδρος 
Ο Γεν.Γραμματέας
Πεπόνης Γεώργιος

Γεωργιάδης Αναστάσιος

Το ΔΝΤ και οι υποστηρικτές του μας απειλούν ακόμη

  Συνδικαλιστική δράση

Επιστολή στα πολιτικά Κόμματα

Αιτούμαστε κατ  ́ιδίαν συνάντηση με τους 
εκπροσώπους των Κομμάτων

Συνάδελφοι,
Ο ΕΟΠΥΥ ανακοί-

νωσε την οριστι-
κή κατάργηση των 
έντυπων βιβλιαρίων 
υγείας των ασφα-
λισμένων, των συ-
νταξιούχων και των 
μελών της οικογέ-
νειάς τους, σύμφωνα 
με το άρθρο 67 του 
Ν.4603/2019 (ΦΕΚ 
48/Α/14-3-2019).

Όπως αναφέρει η 
σχετική ανακοίνω-
ση του οργανισμού, 
η ταυτοποίηση των 
ασφαλισμένων κατά 
την εισαγωγή τους 
σε νοσηλευτικό ίδρυ-
μα, όπως κρατικό 
νοσοκομείο, ιδιωτική 
κλινική, ΚΑΑ, ΜΧΑ, 
θα πιστοποιείται με 
οποιοδήποτε νομιμο-
ποιητικό δημόσιο έγ-
γραφο (αστυνομική 
ταυτότητα, διαβατή-
ριο κ.α.).

ΕΟΠΥΥ: 
Καταργούνται 

τα έντυπα 
βιβλιάρια 

υγείας
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Συνδικαλιστική δράση

Όλα τα σημαντικά ζητήματα που απα-
σχολούν τους συνταξιούχους του ΕΛΤΑ, 
τέθηκαν επί τάπητος στη συνάντηση που 
είχε ο πρόεδρος του Συλλόγου Γιώργος 
Πεπόνης με τον πρωθυπουργό Αλέξη 
Τσίπρα, στα πλαίσια της Συντονιστικής 
Επιτροπής Αγώνα.

Η συνάντηση έλαβε χώρα στο Μέγαρο 
Μαξίμου, το Σάββατο 30 Μαρτίου, με τη 
συμμετοχή της υπουργού Εργασίας Έφης 
Αχτσιόγλου και του υφυπουργού Κοινωνι-
κής Ασφάλισης Τάσου Πετρόπουλου. 

Με παρέμβασή του, ο πρόεδρος του Συλ-
λόγου μας Γιώργος Πεπόνης, έθεσε την 
ατζέντα των ζητημάτων που απασχολούν 
το συνταξιουχικό κίνημα και τους συντα-
ξιούχους. Επισήμανε, μάλιστα, απευθυ-
νόμενος προς τον πρωθυπουργό, ότι: «Οι 
συνταξιούχοι δεν πρέπει να χάσουμε άλλα. 
Κρατήσατε τον λόγο σας ότι δεν θα περικο-
πούν οι συντάξεις το 2019, ωστόσο υπάρ-
χουν άλλο ένα θέμα για το 2020. Είναι αυτό 
της μείωσης του αφορολογήτου. Πρέπει να 
ξεψηφίσετε αυτόν τον νόμο, όπως κάνατε 
και  με την προσωπική διαφορά στις συντά-
ξεις. Η μείωση του αφορολογήτου θα φέ-
ρει έμμεσα νέες περικοπές στις συντάξεις 
μας και στο εισόδημά μας. Δεν μπορούμε 
να αντέξουμε κάτι τέτοιο.

Επίσης, πρέπει να αποκατασταθούν οι 
αδικίες του παρελθόντος».

Για τις συντάξεις χηρείας: «Υπάρχουν οι 
χήρες που τις έχετε αδικήσει κατάφωρα με 
το νόμο Κατρούγκαλου. Είναι ντροπή αυτό 
που συμβαίνει και πρέπει να το διορθώσε-
τε άμεσα και όσον αφορά τα ηλικιακά όρια 
αλλά και τα ποσοστά αναπλήρωσης.».

Για το ζήτημα της υλοποίησης των απο-
φάσεων του ΣτΕ για του νόμους 4051 και 
4093 και της επιστροφής των αναδρομι-
κών: «Υπάρχει απόφαση του Συμβουλίου 
της Επικρατείας που μας δικαιώνει. Η αγνό-
ηση των αποφάσεων του ΣτΕ δημιουργεί 
τεράστιο πρόβλημα, όχι μόνο σεβασμού 
στη δικαιοσύνη, αλλά και δημοκρατίας. Η 
εκάστοτε εκτελεστική εξουσία δεν μπορεί 
να αυτονομείται από τους θεσμούς.

Πρέπει να δεσμευτείτε ότι μας τα χρωστά-
τε. Αναγνωρίζουμε ότι δημοσιονομικά είναι 
δύσκολο να μας τα επιστρέψετε εφάπαξ. 
Ας μας δοθούν και σταδιακά».

Για την επιστροφή των δώρων: «Τα 
δώρα καταργήθηκαν παρανόμως. Πρόκει-

ται για ένα θέμα πολύ σημαντικό, το οποίο 
πρέπει να εξετάσετε άμεσα, αρχής γενομέ-
νης από αυτό το Πάσχα. Περιμένουμε να 
αποδοθεί σ  ́όλους τους συνταξιούχους το 
δώρο».

Για τον επανυπολογισμό: «Ο επανυπο-
λογισμός των συντάξεων που προβλέπει 
ο νόμος, για κάποιες κατηγορίες συνταξι-
ούχων που πλήρωναν υψηλές εισφορές 
στο παρελθόν -εμείς του ΕΛΤΑ ανήκουμε 
σ’ αυτή την κατηγορία- έχει και τα καλά του. 

Υπάρχουν όμως και σημαντικά προβλή-
ματα. Αυτά μάλλον οφείλονται στη μη 
εφαρμογή του νόμου Κατρούγκαλου. Σε 
κάθε περίπτωση πρέπει να αποσταλούν 
τα ενημερωτικά σημειώματα για να γνωρί-
ζουμε τι συμβαίνει και πώς υπολογίζονται 
οι συντάξεις. Πρέπει να δοθούν αμέσως 
στη διάθεση των συναδέλφων τα ενημε-
ρωτικά σημειώματα».

Για την ανακεφαλαιοποίηση των Ταμεί-
ων: «Το ζήτημα της ανακεφαλαιοποίησης 
των Ταμείων είναι θεμελιώδες για τη βιω-
σιμότητα του ασφαλιστικού μας. To έχει 
αναδείξει και ο Σύλλογός μας, μέσω της 
ΣΕΑ και είναι μια πρόταση που πρέπει να 
την εξετάσετε με προσοχή».

Τι μας απάντησε ο πρωθυπουργός
Ο πρωθυπουργός αναγνώρισε το δίκαιο 

του «αγώνα» που κάνουν οι συνταξιούχοι 
για την επιστροφή των αναδρομικών (που 
προκύπτουν μετά από την απόφαση του 
ΣτΕ), καθώς πρόκειται για περικοπές που 
προήλθαν από μνημονιακούς νόμους. Πρό-
σθεσε, ωστόσο, ότι το κράτος δεν δύνα-

ται να αποδώσει τα εν λόγω χρήματα,  τα 
οποία ξεπερνούν συνολικά τα 26 δισ.ευρώ 
και υπολογίζονται στα 4 δισεκατομμύρια 
ευρώ ετησίως. Σημείωσε, ότι το δημοσιο-
νομικό μέγεθος είναι πολύ μεγάλο, η οικο-
νομία δεν το αντέχει και τόνισε ότι η κυβέρ-
νηση δεν μπορεί να επιστρέψει τα χρήματα 
αυτά, μέσω πολιτικής απόφασης.

Αναφορικά με τα αναδρομικά ειδικότερα, 
υπογράμμισε ότι μέλημα της κυβέρνησης 
είναι, κάθε φορά που δημιουργείται χώ-
ρος, να υποστηρίζονται οι χαμηλόμισθοι 
και χαμηλοσυνταξιούχοι.

Για τις συντάξεις χηρείας ο πρωθυπουρ-
γός ανακοίνωσε ότι το υπουργείο Εργασίας 
έχει έτοιμη τροπολογία, που θα κατατε-
θεί άμεσα στη Βουλή και προβλέπει: την 
κατάργηση των ηλικιακών κριτηρίων για 
τις συντάξεις χηρείας και την επαναφορά 
τους στο 70% του ποσού που λάμβανε ο/η 
θανών/θανούσα αντί του 50% που ισχύει 
σήμερα.

Σε ό,τι αφορά στα δώρα, είπε ότι για μεν 
το Πάσχα ο δημοσιονομικός χώρος για το 
2019 έχει ήδη κατανεμηθεί. Δεσμεύτηκε, 
ωστόσο, ότι αυτό το αίτημα είναι στο τρα-
πέζι, είναι δίκαιο να δοθούν τα δώρα στους 
συνταξιούχους και θα συμπεριληφθούν 
στον προϋπολογισμό του 2020. 

Για τον επανυπολογισμό, ο πρωθυπουρ-
γός κάλεσε τους αρμόδιους υπουργούς που 
παρίσταντο στη συνάντηση, να «τρέξουν» 
το θέμα, ενώ παράλληλα ανακοίνωσε ότι 
θα έρθει προς ψήφιση ρύθμιση για ελεύ-
θερους επαγγελματίες (ΟΑΕΕ), που λόγω 

χρεών προς τον ΕΦΚΑ, δεν μπορούσαν να 
λάβουν σύνταξη.

Παναττικό Συλλαλητήριο: Ηχηρή 
παρουσία του Συλλόγου μας

Πριν τη συνάντηση με τον πρωθυπουργό, 
είχε προηγηθεί το Παναττικό Συλλαλητήριο 
που διοργάνωσε η Συντονιστική Επιτροπή 
Αγώνα, την Τετάρτη 27 Μαρτίου 2019 
στην Αθήνα. Πολλά μέλη του Συλλόγου 
μας έδωσαν βροντερό παρών στο Συλλα-
λητήριο, γεγονός που χαροποιεί ιδιαίτερα 
τη Διοίκηση, η οποία έχει απευθύνει ανοι-
χτή πρόσκληση στους συναδέλφους, να 
συνδράμουν στον αγώνα των συνταξιού-
χων.

Στο Συλλαλητήριο συμμετείχαν χιλιά-
δες συνταξιούχοι, ενώ στη συνέχεια οι 
εκπρόσωποι των Συνταξιουχικών Οργα-
νώσεων, μαζί τους και ο πρόεδρος του 
Συλλόγου Γιώργος Πεπόνης μετέβησαν 
στο Μέγαρο Μαξίμου. Εκεί υπήρξε επικοι-
νωνία με τους ιθύνοντες του πρωθυπουρ-
γικού γραφείου και ορίστηκε το ραντεβού 
με τον πρωθυπουργό Αλέξη Τσίπρα.

Ο πρόεδρος του Συλλόγου Γιώργος Πεπό-
νης ήταν εκ των κεντρικών ομιλητών στη 
μεγάλη συγκέντρωση και τόνισε χαρακτη-
ριστικά:

«Συνάδελφοι και Συναδέλφισσες
Κάθε μέρα που περνάει όλο και πιο πολλοί 

διαπιστώνουμε ότι η Σ.Ε.Α. εκφράζει δυνα-
μικά και αγωνιστικά τις ανάγκες των συντα-
ξιούχων. Έχει πλέον αποκτήσει ταυτότητα, 
αξιόπιστο λόγο, κύρος και  σεβασμό. Οι επι-
τυχίες που είχαμε τα τελευταία χρόνια ήταν 
αποτέλεσμα των διεκδικητικών μαχητικών 
προσπαθειών των μεγαλύτερων και δυνα-
μικότερων συνταξιουχικών οργανώσεων, 
γιατί ξέρετε πολύ καλά ότι δύναμη είναι η 
ενότητα αλλά και η μαζικότητα.

Τη χρονιά που πέρασε δώσαμε μάχες, 
κυρίως να μη χάσουμε και τα καταφέραμε. 
Δεν μειώθηκαν οι συντάξεις, σε αντίθεση 
με τις επιθυμίες κάποιων που ακόμη δεν 
το πιστεύουν. Είναι στενοχωρημένοι, δεί-
χνουν απαρηγόρητοι. 

Τώρα  δυνατοί όπως είμαστε δημιουρ-
γήσαμε τον ασφαλή εκείνο χώρο και μπο-
ρούμε να «αντεπιτεθούμε». Έχουμε ήδη 
διαμηνύσει προς κάθε κατεύθυνση ότι δεν 
χαρίζουμε τίποτα και τα θέλουμε όλα πίσω.

Συνάντηση με τον πρωθυπουργό –
Συζήτηση εφ’ όλης της ύλης

Ενώνουμε τις δυνάμεις μας, εντείνουμε
τις δράσεις μας σ' όλα τα επίπεδα
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Εμείς οι συνταξιούχοι, θα έλεγα και σε 
αντίθεση με τους εργαζόμενους (όχι μόνο 
δεν αγωνίζονται, δεν κινητοποιούνται αλλά 
ούτε καν ένα δημοκρατικό συνέδριο δεν 
μπορούν να οργανώσουν) εμείς λοιπόν 
δίνουμε μαθήματα αγωνιστικότητας ενώ 
ξέρουμε ότι χωρίς εργαζόμενους και κα-
λούς μισθούς η ισοπέδωση της κοινωνικής 
ασφάλισης είναι βεβαία.

Έτσι δεν μπορούμε παρά να χαιρετίσουμε 
την  τελευταία έστω και μικρή αύξηση στο 
κατώτατο μισθό και φυσικά την εξαφάνιση 
του αίσχους που λεγόταν υπό κατώτατος 
μισθός.

Δεν χρειάζεται φιλοσοφία ότι καλύτερα 
αμειβόμενοι εργαζόμενοι σημαίνει καλύτε-
ρες συντάξεις και φυσικά καλά αμειβόμε-
νοι εργαζόμενοι σημαίνει καλές συντάξεις.

Ζητάμε από την Κυβέρνηση εδώ και 
τώρα τα δώρα μας.

Να ξεψηφιστεί, όπως έγινε και με την 
προσωπική διαφορά, η μείωση του αφο-
ρολογήτου για το 2020. Αν θέλουν, εκλο-
γές έρχονται, ας το ξεψηφήσουν όλοι μαζί.

Ζητάμε να αυξηθούν οι συντάξεις που εί-
ναι παγωμένες ως το 2022. Είναι λογικό να 
έχουμε ανάπτυξη για τη χώρα και πάγο για 
τους συνταξιούχους; Για ποιόν τελικά θα 
είναι η ανάπτυξη; Γι’ αυτούς που ήταν μια 
ζωή, τους μεγαλοεπιχειρηματίες και τα κέρ-
δη τους;

Απαιτούμε την ανακεφαλαιοποίηση 
των Ταμείων. Ο ΕΦΚΑ και αν έχει όπως 
λένε πλεόνασμα είναι επειδή δίνει συντά-
ξεις πείνας. Εμείς θέλουμε συντάξεις και όχι 
βοηθήματα αλλά και αυτοί που εργάζονται 
σήμερα συντάξεις αξιοπρέπειας θέλουν και 
αυτό με όσα ακούμε κάθε άλλο παρά εξα-
σφαλίζεται.

Συναδέλφισσες και Συνάδελφοι,

Πιστεύω βαθιά στο μη διαχωρισμό των 
συνταξιούχων, δεν θέλω σε καμιά περί-
πτωση να είμαστε εμείς και οι άλλοι και 
πρέπει να το καταλάβουν ότι, ανεξάρτητα 
από τις διαφορετικές μας προσεγγίσεις, αν 
θέλουμε να κερδίσουμε τη βελτίωση των 
όρων της ζωής μας πρέπει να παλέψουμε 
όλοι μαζί. Τα προβλήματα είναι κοινά και η 
ενότητα αυτονόητη.

Αυτό δυστυχώς δεν βοηθιέται από όλους. 
Υπάρχουν συνάδελφοι, Ενώσεις ολόκλη-
ρες συνταξιούχων, έστω και σφραγίδες 
αλλά υπάρχουν, που η δράση τους περιορί-
ζεται σε ένα παραγοντίστικο συνδικαλισμό 
και δείχνουν ότι αποδέχονται το ιδεολο-

γικό και πολιτικό πλαίσιο που βάζει τέλος 
στην δημόσια ασφάλιση και προωθεί, την  
ιδιωτική.

Βοηθάνε αυτούς που θέλουν να πιάσουν 
το νήμα από εκεί που το άφησαν πριν 4 
χρόνια. Θυμάστε τη ρήτρα του μηδενικού 
ελλείμματος για τα επικουρικά. 

Τελευταία ο αρχηγός της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης κος Μητσοτάκης, μπρο-
στά στην επίπλαστη εικόνα δημοσκοπικής 
απάτης ότι δήθεν προηγείται με δέκα – δε-
καπέντε - είκοσι μονάδες, άνοιξε τα χαρτιά 
του και μίλησε ανοιχτά για παράδοση της 
επικουρικής ασφάλισης στους ιδιώτες, για 
όσους το επιθυμούν. Καταλαβαίνετε τι ση-

μαίνει αυτό για τους ήδη συνταξιούχους. 
Ποιος θα τους πληρώνει;

Τώρα βέβαια έρχονται εκλογές και μη 
σας κάνει καθόλου εντύπωση. Θα θυμη-
θούν όλους όσους προσπάθησαν να εξα-
φανίσουν από την Ελλάδα και συνολικά την 
κοινωνία που αποδόμησαν και διέλυσαν. 

Θα θυμηθούν και μας τους συνταξιού-
χους που τόσο πολέμησαν με την πολιτική 
τους και τις πράξεις τους. 

Όμως εμείς δεν έχουμε μνήμη χρυσό-
ψαρου. Το 2012, έτος σφαγής των συ-
νταξιούχων, δεν ξεχνιέται. Τότε με τους 
νόμους 4051 και 4093 πετσόκοψαν κύριες 
και επικουρικές συντάξεις και εξαφάνισαν 
τα δώρα. 

Αυτοί οι νόμοι βγήκαν αντισυνταγματικοί 
και αυτά τα χρήματα διεκδικούμε με κάθε 
τρόπο και κυρίως με τις κινητοποιήσεις μας, 
όπως και την σημερινή. 

Απαιτούμε από την κυβέρνηση να δώσει 
λύση στο πελώριο αυτό θέμα, να βάλλει 
τέρμα στην ταλαιπωρία των συναδέλφων. 
Να αναγνωρίσει πρώτα πρώτα ότι μας τα 
χρωστάει και να αποδοθούν  θα δούμε 
πως, χωρίς αιτήσεις, δικαστήρια και προα-
παιτούμενα.

Σας καλούμε να ενισχύσετε τη φωνή της 
Σ. Ε. Α.  τη στάση και τη δράση της. Να βρί-
σκεστε δίπλα στους αγώνες που δίνουμε 
και να ξέρετε ότι ανεξάρτητα από τις ενδε-
χόμενες διαφορετικές  προσεγγίσεις του 
καθένα μας, αν θέλουμε να κερδίσουμε 
πρέπει να παλέψουμε όλοι μαζί. Τα προ-
βλήματα είναι κοινά, η ενότητα αυτονόητη 
και ο αγώνας πρέπει να είναι και θα είναι 
μεθοδικός και μακροχρόνιος.

 Σας ευχαριστώ  που με ακούσατε και μά-
λιστα με προσοχή.

Γεια σας και καλή δύναμη».

συνέχεια από σελίδα 4  Συνδικαλιστική δράση

Η κυβέρνηση έφερε την τροπολογία για τις συντά-
ξεις χηρείας, γεγονός που αποτελεί απόλυτη δικαίωση 
για την Διοίκηση του Συλλόγου, που είχε θέσει ως προ-
τεραιότητα το εν λόγω θέμα, πίεσε για αποκατασταθεί 
η αδικία και τελικώς το πέτυχε, μετά και τη συνάντηση 
των εκπροσώπων της ΣΕΑ με τον πρωθυπουργό.

 Η τροπολογία, άρθρο 19, περιλαμβάνεται στο νομοσχέ-
διο για τη ρύθμιση σε 120 δόσεις των ληξιπρόθεσμων 
οφειλών σε ασφαλιστικά Ταμεία. Με διάταξη καταργείται 
το ηλικιακό όριο των 55 ετών για την καταβολή σύνταξης 
χηρείας, ενώ αυξάνεται το ποσοστό αναπλήρωσης από 
50% σε 70%.

Οι ενδιαφερόμενοι συνάδελφοι μπορούν να επικοι-
νωνούν με τον Σύλλογο, στα τηλέφωνα 210-3847811, 

για να ενημερώνονται επί του θέματος.
Άρθρο 19

Σύνταξη λόγω θανάτου
Οι ηλικιακοί περιορισμοί του ν. Κατρούγκαλου καταρ-

γούνται. Οι συντάξεις λόγω θανάτου συνταξιούχου ή 
ασφαλισμένου καταβάλλονται στους επιζώντες συζύ-
γους ανεξάρτητα από την ηλικία τους, ακόμα και μετά την 
παρέλευση τριετίας.

Το ποσοστό αναπλήρωσης των συντάξεων χηρείας 
«ποσοστό 50%» αντικαθίστανται από τις λέξεις «ποσοστό 
70%».

Μετά την πάροδο της τριετίας, αν ο επιζών εργάζεται ή 
αυτοαπασχολείται ή λαμβάνει σύνταξη από οποιαδήποτε 
πηγή, καταβάλλεται, αναλόγως της χρονικής διάρκειας 

της εργασίας ή αυτοαπασχόλησης, το 50% της σύνταξης, 
η οποία δεν μπορεί να υπολείπεται των κατώτατων ορί-
ων. Αν το ποσό της σύνταξης, όπως προκύπτει από τον 
υπολογισμό του είναι μεγαλύτερο του καταβαλλόμενου 
κατά την 12.5.2016 ποσού σύνταξης, τα ποσοστά υπολο-
γίζονται επί του μεγαλύτερου ως άνω ποσού. Αν το ποσό 
της σύνταξης, όπως προκύπτει από τον υπολογισμό του 
είναι μικρότερο του καταβαλλόμενου κατά την 12.5.2016 
ποσού υπολογίζονται επί του καταβαλλόμενου ως άνω 
ποσού.»

Οι διατάξεις του παρόντος εφαρμόζονται, από την έναρ-
ξη ισχύος του παρόντος νόμου, και σε όσες αποφάσεις 
συνταξιοδότησης έχουν ήδη εκδοθεί κατ’ εφαρμογή του 
ν. 4387/2016.

Ο πρόεδρος του Συλλόγου ήταν εκ των 
κεντρικών ομιλητών του Συλλαλητηρίου

Επί του πιεστηρίου: Η τροπολογία για τις συντάξεις χηρείας
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Συνδικαλιστική δράση

Απώλειες «μαμούθ» της τάξεως 
των 65 δισεκατομμυρίων ευρώ υπέ-
στησαν οι συνταξιούχοι στα χρόνια 
των Μνημονίων. Τα επίσημα στοιχεία 
είναι αποκαλυπτικά και αποτυπώνουν 
ανάγλυφα ότι οι συνταξιούχοι πλή-
ρωσαν το «μάρμαρο» των περικοπών 
και αποτέλεσαν τα υποζύγια της οικο-
νομικής κρίσης. 

Αυτοί δυστυχώς και τα Ταμεία τους, 
πλήρωσαν ακριβά το καθεστώς δια-
φθοράς και κατασπατάλησης του δη-
μοσίου χρήματος που επικρατούσε σε 
τομείς όπως αυτός της Υγείας και είχε 
ως αποτέλεσμα εταιρείες όπως καλή 
ώρα η Νovartis,  να πετύχουν υπερκέρ-
δη. Ο κατάλογος των άμεσων και έμμε-
σων περικοπών που υπέστησαν οι συ-
νταξιούχοι, από την ημέρα που η χώρα 
εισήλθε σε μνημονιακό καθεστώς, είναι 
μακρύς και άκρως επώδυνος…

Όλες οι περικοπές της μνημονιακής 
8ετίας  (2010-2018)

Πρώτο Μνημόνιο
1. Το 2010, πριν από την υπογραφή 

του πρώτου Μνημονίου, περικοπή 13ης 
και της 14ης κύριας σύνταξης.

2. Το 2011 όλοι οι συνταξιούχοι κάτω 
των 60 ετών – ανάλογα με τα ποσά των 
συντάξεων που ελάμβαναν– υπέστη-
σαν μειώσεις από 6% έως 10%. Συγκε-
κριμένα, για συντάξεις άνω των 1.700 
ευρώ η μείωση ξεκινούσε από 6%, ενώ 
για μεγαλύτερες των 3.000 ευρώ έφτα-
ναν ακόμα και το 10%.

3. Την ίδια χρονιά επιβλήθηκε ειδική 
εισφορά αλληλεγγύης συνταξιούχων 
από 3% έως 13% για ποσά συντάξεων 
από 1.400 ευρώ και άνω. Παράλληλα, 
ξεκίνησαν και μειώσεις στις επικουρι-
κές από 3% για ποσά άνω των 300, έως 
10% για επικουρικές άνω των 650.

4. Το 2011 επιβλήθηκαν και περικοπές 
στις κύριες συντάξεις των νέων σε ηλι-
κία συνταξιούχων. 

Οι μικρότεροι των 55 ετών υπέστησαν 
40% μείωση για ποσά άνω των 1.000 
ευρώ, ενώ οι μικρότεροι των 60 και 
μεγαλύτεροι των 54 ετών υπέστησαν 
μείωση 20% για ποσά άνω των 1.200 
ευρώ. Ταυτόχρονα, ξεκίνησαν μειώ-
σεις από 15% έως και 30% για ποσά 
άνω των 150 ευρώ και στις επικουρικές 
 συντάξεις.

Δεύτερο Μνημόνιο
Είναι το Μνημόνιο με επαίσχυντες 

στην κυριολεξία περικοπές, αναδρομι-
κά από τον Ιανουάριο του 2012. Χρειά-
στηκαν δύο νόμοι, ο 4051 και ο 4093, 
για να πετσοκοπούν οι συντάξεις μας, 
κύριες και επικουρικές και να εξαλει-
φθούν τα ήδη κουτσουρεμένα από το 
πρώτο μνημόνιο δώρα. 

Το ύψος των περικοπών και ο ανάλ-
γητος τρόπος με τον οποίο έγιναν, προ-
κάλεσαν και την απόφαση του Συμβου-
λίου της Επικρατείας που τους έκρινε 
αντισυνταγματικούς. 

Τότε, μετά τον Ιούλιο του 2015, άρχι-
σαν οι συνταξιούχοι να κάνουν αγωγές, 
διεκδικώντας τον τερματισμό των κρα-
τήσεων και την επιστροφή των αναδρο-
μικών. 

Αυτή η κατάσταση συνεχίζεται ως σή-
μερα και μάλιστα έχει ενταθεί. «Αλλό-
φρονες» οι συνταξιούχοι τρέχουν δεξιά 
και αριστερά με αιτήσεις και αγωγές 
σε λογιστικά και δικηγορικά γραφεία. 
Επειδή εμείς οι συνταξιούχοι δεν έχου-
με μνήμη χρυσόψαρου, αυτή τη χρο-
νιά, το 2012, δεν την ξεχνάμε, ούτε και 
αν πάθουμε Αλτσχάιμερ!!!

Τρίτο Μνημόνιο
Μπορεί στα χρόνια που εφαρμόστηκε 

το τρίτο μνημόνιο να χάσαμε αναλογικά 
πολύ λίγα χρήματα, σε σχέση με τα προ-
ηγούμενα δύο, όμως ήταν η σταγόνα 
που ξεχείλισε το ποτήρι. 

Έτσι, η αύξηση της κράτησης υπέρ 
της ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης 
(ΕΟΠΥΥ) από το 4% σε 6%, για όλες 
τις κύριες συντάξεις και από το 0% στο 

6% για όλες τις επικουρικές, είναι χρή-
ματα που έλειψαν από τους συνταξιού-
χους. Δόθηκαν βέβαια στον ΕΟΠΥΥ. 

Το σύστημα Υγείας, όμως,  είχε ήδη 
διαλυθεί από το δεύτερο Μνημόνιο και 
τα προβλήματα ήταν τόσο μεγάλα που 
έκαναν δυσδιάκριτη τη βελτίωση που 
υπήρξε στην ιατροφαρμακευτική μας 
περίθαλψη.

Υπάρχουν βέβαια και οι δυσάρεστες 
εκπλήξεις που επεφύλασσε το  τρίτο 
Μνημόνιο, τόσο για τους δικαιούχους 
του ΕΚΑΣ όσο και για τις χήρες. Για τις 
χήρες, μάλιστα, δεν επεφύλασσε μόνο 
την περικοπή των αποδοχών από το 
70% στο 50% αλλά έθετε πρόσθετα και 
απαράδεκτα ηλικιακά κριτήρια απονο-
μής των συντάξεων χηρείας.

Μεταμνημονιακή περίοδος:
Υπάρχει «ευτυχώς» και η περίοδος 

μετά τα μνημόνια (Αύγουστος του 
2018). Είναι η περίοδος που δεν είχα-
με άλλες περικοπές στο εισόδημά μας, 
αφού έστω και την τελευταία στιγμή 
ακυρώθηκε το μέτρο μείωσης της προ-

σωπικής διαφοράς για το 2019. Εμείς 
πιστεύουμε ότι στην ακύρωση του 
νόμου για τις περικοπές στις συντά-
ξεις, συνέβαλε αποφασιστικά και η 
μακροχρόνια κινητοποίηση των συ-
νταξιούχων. 

Σ’ όλες τις κινητοποιήσεις ο Σύλλογός 
μας πρωτοστάτησε και οι συνάδελφοί 
μας πύκνωσαν τις τάξεις όλων των Συλ-
λαλητηρίων που έγιναν…

Υποτιμά τη νοημοσύνη όχι μόνο των 
συνταξιούχων αλλά και κάθε λογικού 
ανθρώπου, ο ισχυρισμός – που δυστυ-
χώς εκφράζει η αξιωματική αντιπολί-
τευση- ότι η ακύρωση των περικοπών 
στις συντάξεις ανταλλάχθηκε με τη 
συμφωνία των Πρεσπών.

Δεν είναι αντίφαση, από τη μία να 
φέρνεις τροπολογία  (εκτός αν ήταν 
πέτσινη) για τη μη περικοπή των συντά-
ξεων, να ψηφίζεις με την κυβέρνηση 
για τη ακύρωση του νόμου και την ίδια 
στιγμή να ισχυρίζεσαι ότι η αποφυγή 
του νέου ψαλιδίσματος στις συντάξεις, 
είναι «προϊόν συναλλαγής» της κυβέρ-
νησης με τους δανειστές.

Λογικό δεν είναι να πιστεύουμε ότι 
στην υποθετική περίπτωση που είχαν 
προηγηθεί εκλογές και δεν είχε υπο-
γραφεί η συμφωνία των Πρεσπών, θα 
κόβονταν οι συντάξεις; Τη στιγμή, μάλι-
στα, που τόσο στο εσωτερικό όσο και 
στο εξωτερικό, ασκούνταν πιέσεις για 
την εφαρμογή του νόμου και κριτική 
στους δανειστές «που χαρίζονται στην 
κυβέρνηση»;

Η σκηνή με την επίθεση στον Επίτρο-
πο Μοσκοβισί, από βουλευτές της ΝΔ, 
για την εφαρμογή των συμπεφωνημέ-
νων ανάμεσα στα οποία οι περικοπές 
στις συντάξεις, δεν ξεχνιέται και καλό 
είναι οι υπεύθυνοι να «πληρώσουν» 
στις εκλογές που έπονται.

Μνημόνια: Απώλειες μαμούθ για τις συντάξεις 

Οι συνταξιούχοι είδαν τις συντάξεις τους να
ψαλιδίζονται και να αποτελούν τα υποζύγια της κρίσης
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Απόψεις & Σχόλια

Συναδέλφισσες, συνάδελφοι
Επιθυμία και διαρκής επιδίωξή μας είναι ο 

Σύλλογος να αγκαλιάζει όλους τους συνταξι-
ούχους του ΕΛ ΤΑ, να είναι το σπίτι τους και 
να μπορεί ο κάθε συνάδελφος να βρίσκει 
στήριγμα για κάθε πρόβλημά του.

Ως Διοίκηση μπορεί να κάναμε ακόμη και 
λάθη αλλά η μεγάλη πλειοψηφία των συνα-
δέλφων βλέπει ότι βάλαμε πολλές πέτρες 
πάνω από άλλες και αυτό αναγνωρίζεται.

 Φαίνεται και μας συγκινεί από τα τηλε-
φωνήματά σας, τα σημειώματα και τις επι-
στολές, με τα εύσημα για τον τρόπο που 
λειτουργούμε, ως Διοίκηση, για το έργο που 
παράγουμε.

Εμείς θεωρούμε την υποστήριξή σας ως 
υποχρέωση σε ανιδιοτελή προσφορά και 
όχι σκαλοπάτι για παραταξιακούς, κομματι-
κούς ή ιδιοτελείς σκοπούς.

Πιστεύουμε ακράδαντα ότι οι εκπρόσω-
ποί σας στο Σύλλογο δεν πρέπει να γίνονται 
παράγοντες αλλά να λειτουργούν με βάση 
τα συμφέροντα των συναδέλφων. Θέλου-
με σήμερα και όχι δυστυχώς για πρώτη 
φορά, να εκθέσουμε τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζουμε ως Διοίκηση του Συλλό-
γου, από τις πρακτικές που ακολουθούν οι 
συνάδελφοι της ΔΑΚΕ.

Οι συνάδελφοι της ΔΑΚΕ, επειδή δεν τους 

αρέσουν τα μηνύματα ενότητας, αγωνιστι-
κότητας, αλληλεγγύης αλλά και αποτελε-
σματικότητας που αυτή η Διοίκηση στέλνει 
στους συνάδελφους, πυροβολούν τον αγ-
γελιοφόρο.  

Ας ξεκινήσουμε από το πιο απλό, ότι κατέ-
λαβαν τον χώρο - γραφείο που προορίζεται 
για όλα τα μέλη του Δ.Σ., ανεξάρτητα σε ποια 
παράταξη ανήκουν. 

Ας πάμε στα πιο ουσιώδη. Μετέτρεψαν το 
χώρο σε «στρατηγείο», παραμάγαζο, όπως 
θέλετε ονομάστε το και άρχισαν να λειτουρ-
γούν ως Σύλλογος μέσα στον Σύλλογο. 

Πιο «παραβατική» συμπεριφορά για 
συλλογικό όργανο από αυτή της ΔΑΚΕ 
δεν υπάρχει. Τίποτα πιο δημαγωγικό, ψευ-
δές και αθλιότερο δεν θα μπορούσε να 
εφεύρει η ηγεσία της, προκειμένου να φαί-
νεται ότι λειτουργεί ως διοίκηση, από το να 
σας καλεί να απευθύνεστε σ’ αυτούς για εξυ-
πηρετήσεις για θέματα ΕΦΚΑ, ΕΤΕΑΠ και 

ΤΑΥΤΕΚΩ και παράλληλα να σας «καθοδη-
γεί» για κατάθεση αιτήσεων, αγωγών κ.τ.λ.

Θέλει με κάθε τρόπο να θεσπίσει μια πα-
ράλληλη λειτουργία, χωρίς φυσικά να έχει 
εξουσιοδοτηθεί με τη ψήφο σας για κάτι 
τέτοιο, γιατί η Διοίκηση του Συλλόγου είναι 
μία, η σφραγίδα του Συλλόγου είναι μία και 
αυτή μόνον διαθέτει την θεσμική οντότητα. 

Δυστυχώς η ΔΑΚΕ όπως λειτουργεί μέχρι 
σήμερα, δεν επεξεργάζεται και φυσικά δεν 
καταθέτει ουσιώδεις προτάσεις για τα προ-
βλήματά σας. Βάζει κάθε φορά διαχωρι-
στικές γραμμές και η ηγεσία της «χτίζει» για 
ίδιο όφελος. 

Οι συνάδελφοι της ΔΑΚΕ αποτελούν διαι-
ρετική τομή για το Σύλλογο και στόχο έχουν 
να ικανοποιήσουν την αρχομανία κάποιων. 
Θέλουν να δημιουργηθεί η εντύπωση, έστω 
και σε μειοψηφική μερίδα συναδέλφων, ότι 
αυτή η συγκεκριμένη  Διοίκηση του Συλλό-
γου πρέπει να απορριφθεί όχι γατί δεν είναι 
καλή, αληθινή, αποτελεσματική ή ό,τι άλλο, 
αλλά επειδή το λέει η ΔΑΚΕ!!! 

 Όμως γελιούνται, αυτή η λογική επικρα-
τούσε σε κάποιο βαθμό όταν ήμασταν νέοι 
και δουλεύαμε στον ΕΛ ΤΑ. Τώρα όλοι οι 
συνάδελφοι έχουν κάποια ηλικία και τους 
ενδιαφέρει το προϊόν της δουλειάς, το απο-
τέλεσμα που παράγει η Διοίκηση και τίποτε 
άλλο. Δυστυχώς είναι πιο επίκαιρες από 
ποτέ οι παραινέσεις συναδέλφων προς 
εμάς, να προσέξουμε καλά, γιατί αυτοί  που 

έκαναν δύο κομμάτια την παράταξή τους, 
δεν θα διστάσουν να διαλύσουν και το 
Σύλλογο!!!

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι,
Αυτό το τελευταίο αποκλείεται να το κατα-

φέρουν, να βλάψουν το Σύλλογο, γιατί εμείς 
δεν είμαστε έξω από την πραγματικότητα. 
Δεν μας αρκεί η προώθηση της ενότητας 
από κάτω, που είναι η βασική μας και μόνι-
μη προτεραιότητα, αλλά επιδιώκουμε στα-
θερά και αταλάντευτα και την ενότητα σε 
επίπεδο υπαρκτών, οργανωμένων δυνά-
μεων, όπως είναι η ΔΑΚΕ αλλά και η ΑΦΣ. 

Όλα αυτά, βεβαίως, τα αντιμετωπίζουμε 
με πολύ υπομονή εντιμότητα και ειλικρίνεια, 
αλλά με τόλμη όπου χρειάζεται, χωρίς προ-
απαιτούμενα, αποκλεισμούς ή προτιμήσεις.

Μας ενδιαφέρει η εξυγίανση και η ακόμη 
καλύτερη λειτουργία του Συλλόγου σε όσα 
εμπόδια και αν προσκρούει. 

Σ’ αυτό το έργο μένουμε αμετανόητα 
πιστοί με κάθε κόστος και καλούμε τους 
ολοένα και λιγότερους συνάδελφους που 
ακολουθούν ή επηρεάζονται από τη ΔΑΚΕ, 
να συμβάλλουν δημιουργικά, με τεκμηριω-
μένη κριτική και σοβαρές προτάσεις, στο να 
«συνετιστούν».

Αυτά που λέτε σε μας γι’ αυτούς να τα πείτε 
και στους ίδιους. Ίσως τους κάνετε καλό και 
τους οδηγήσετε σε αυτοκριτική και αλλαγή 
στάσης. Ίδωμεν.

Δεν τους αρέσουν τα μηνύματα ενότητας,
πυροβολούν τον αγγελιοφόρο!

Ιδιωτική ασφάλιση: Κίνδυνος - θάνατος για τις επικουρικές

Του Προέδρου Γ. Πεπόνη

Επικίνδυνους ατραπούς για το ασφαλιστικό σύστη-
μα «ξεκλειδώνουν» οι προτάσεις περί ανοίγματος στην 
ιδιωτική ασφάλιση. Αν η τελευταία καταστεί «κανονι-
κότητα», μπορεί να οδηγήσει τη χώρα και τους πολίτες 
σε πολύ δύσκολες καταστάσεις, όπως συνέβη και σε 
άλλες χώρες στο παρελθόν.

Τι στα αλήθεια σημαίνει το άνοιγμα στην ιδιωτική 
ασφάλιση, στα πρότυπα προγραμμάτων όπως αυτό που 
εφάρμοσε το καθεστώς Πινοσέτ στην Χιλή και αποτελεί 
«έμπνευση» για την πρόταση που κατέθεσε η Νέα Δημο-
κρατία;

Όπως επισημαίνουν ειδικοί επί του ασφαλιστικού, η 
πρόταση της Νέας Δημοκρατίας για απόσπαση της επι-
κουρικής ασφάλισης από τον δημόσιο πυλώνα του ασφα-
λιστικού συστήματος και την παραχώρησή της στις ιδιω-
τικές ασφαλιστικές εταιρείες οδηγεί σε ακρωτηριασμό 
της κοινωνικής ασφάλισης και σε δραματική συρρίκνωση 
των συντάξεων.

Η πρόταση της αξιωματικής αντιπολίτευσης συνιστά ένα 
αμιγώς κεφαλαιοποιητικό σύστημα για την επικούρη-
ση, γεγονός που σημαίνει ότι η δημόσια επικουρική ασφά-
λιση θα είναι αντικείμενο διαχείρισης από τις ιδιωτικές 
ασφαλιστικές εταιρείες. 

Η πρόταση αυτή ωραιοποιημένη, με την ελευθεριότητα 
που δίνει στους νέους ασφαλισμένους, φαίνεται καταρχήν 
ότι τους ευνοεί. Καμία εξασφάλιση στην πραγματικότη-
τα δεν υπάρχει, γιατί αυτό αποδείχθηκε και παγκόσμια με 
την κρίση, για τα χρήματα που είχαν επενδύσει τα ασφα-
λιστικά Ταμεία, αλλά και εδώ δεν ξεχνάμε τι έγινε με την 
Ασπίς Πρόνοια, που μάζευε χρήματα για συντάξεις από 
τους πολίτες και τελικά αυτή μεν χρεοκόπησε, τα δε θύμα-
τά τους ψάχνουν ακόμη για τις συντάξεις τους. 

Πλέον τούτου, και αυτό αφορά όλους εμάς του συνταξι-
ούχους που παίρνουμε από το επικουρικό του ΕΤΕΑΠ, 
η πρόταση της ΝΔ, δεν αντιμετωπίζει το πρόβλημα που 
δημιουργείται για την πληρωμή των σημερινών (1,2 εκατ.) 

επικουρικών συνταξιούχων, το οποίο θα πρέπει να καλύ-
ψει ο κρατικός προϋπολογισμός. 

Το κόστος μετάβασης στο νέο ασφαλιστικό «καθεστώς», 
με την ιδιωτική ασφάλιση να αποτελεί πυλώνα, υπολογί-
ζεται στα 55 δισ. για τα επόμενα 25 χρόνια. Αυτό σημαί-
νει επιβάρυνση του προϋπολογισμού του κράτους και των 
Ταμείων σε ετήσια βάση κατά 1% του ΑΕΠ. 

Εύλογα τίθεται το ερώτημα ποιος προϋπολογισμός, 
ποιος φορολογούμενος, αλλά και ποιο ασφαλιστικό σύ-
στημα θα πληρώσει αυτό το 1% του ΑΕΠ για το κόστος 
μετάβασης που έχει μια τέτοια πρόταση; Αν το βάρος πέ-
σει στον ΕΦΚΑ, θα το πληρώσουν πάλι οι συνταξιούχοι με 
τις περικοπές τους στις κύριες συντάξεις και τότε ίσως θα 
μιλάμε για τέταρτο Μνημόνιο, που ήθελαν τόσο πολύ να 
το φορτωθεί η σημερινή κυβέρνηση.

Οι Έλληνες συνταξιούχοι, μάχονται να ανακτήσουν τα 
πετσοκομμένα εισοδήματα και όχι να περάσουν νέες πε-
ριπέτειες.
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Αγωνιζόμαστε κάθε στιγμή και κάθε 
μέρα για την υπεράσπιση των συνταξι-
οδοτικών μας δικαιωμάτων που τόσο 
πολύ έχουν συρρικνωθεί από τις πολι-
τικές των μνημονίων. 

Η περικοπή των συντάξεων ήταν και 
είναι εύκολη λεία, προκειμένου να μειώ-
σουν τη μισθολογική δαπάνη. Δεν δίστα-
σαν, μάλιστα, να αγνοήσουν και την από-
φαση του Συμβουλίου της Επικρατείας 
και να φέρουν το νόμο 4387/2016, τον 
κοινώς λεγόμενο Νόμο Κατρούγκαλου, 
για να θεραπεύσει το νόμο 4093, ένα νόμο 
που εκρίθη αντισυνταγματικός και αντί να 
δώσουν λύση συνέχισαν την παρανομία.

Τελικώς, όχι μόνο δεν θεράπευσαν την 
αδικία αλλά συνέχισαν να εφαρμόζουν 
τις αντισυνταγματικές κρατήσεις μέχρι 
και το 2018. Βύθισαν τη χώρα με την πο-
λιτική τους και την ευθυγράμμισαν με την 
παρανομία. Συνεχίζουν να παρακρατούν 
τα χρήματα, που η δικαιοσύνη απεφάνθη 
να δοθούν στους συνταξιούχους.  

Πρέπει να ληφθούν πολιτικές αποφά-
σεις, που να είναι σύννομες μ’ αυτές των 
ανωτάτων δικαστηρίων. Και δεν πρέπει 
να κωφεύει η κυβέρνηση και να μπαίνει 
σε τακτικές, που αναστέλλουν την εί-
σπραξη των παρανόμως παρακρατηθέ-
ντων ποσών των συντάξεων.

Τον αγώνα αυτόν τον κάναμε όλα αυτά 
τα χρόνια με συνέπεια και σθένος. Τώρα, 
που είμαστε στη χρονική περίοδο εκτός 
μνημονίων, πρέπει να ταξινομήσουμε τα 
απόνερα της περιόδου αυτής, να τα ιε-
ραρχήσουμε και να δημιουργήσουμε ένα 
νέο πλαίσιο διεκδίκησης.

Η ερμηνεία μας για το νόμο 4387/2016 
είναι η εξής: 

Από τη στιγμή που έχουμε φύγει από το 
αναδιανεμητικό σύστημα και οι συντά-
ξεις υπολογίζονται με το ανταποδοτικό 
σύστημα, είναι απαραίτητο να ληφθούν 
υπόψη οι πάγιες κρατήσεις που γίνονταν 
και για τους συνταξιούχους προ του νό-
μου, χωρίς να υπολογίζονται οι μνημονι-
ακοί νόμοι.

Η πρακτική εφαρμογή του επανυπολο-
γισμού των συντάξεών μας, δεν έχει ανα-
κοινωθεί και δεν γνωρίζουμε ποια είναι η 
σύνταξη των συναδέλφων, όχι μόνο στην 
καταβολή της αλλά ούτε τα έντυπα μισθο-
δοσίας δεν μπορούν να εκδώσουν.

Η κυβέρνηση πρέπει να αποφασίσει 
τι προτίθεται να κάνει με την απόφαση 
του ΣτΕ, προκειμένου να επανέλθει η κα-
νονικότητα στον υπολογισμό των συντά-
ξεων. 

Επιμένουμε και λέμε ότι ένα τέτοιος επα-
νυπολογισμός, που ισχύει δεν μπορεί να 
είναι αξιόπιστος. Δεν μπορεί οι προ του 
νόμου συντάξεις να εμπεριέχουν μνημο-
νιακές κρατήσεις και οι μετά του νόμου 
να έχουν τον υπολογισμό σε μικρότερο 
ποσοστό απόδοσης, αλλά χωρίς μνημονι-
ακές. Δημιουργούνται έτσι διαχωριστικές 
γραμμές ανάμεσα στους συνταξιούχους.

Προτείνουμε λοιπόν και πρέπει να γίνει 
σαφές, να μειωθεί το κόστος ζωής των 
συνταξιούχων. Είναι αυτό που πέραν και 
από τη μείωση των συντάξεων, εξασθενί-
ζει την αγοραστική δύναμη των συνταξι-
ούχων.

Επιβάλλεται, λοιπόν, η μείωση των 
συντελεστών της εφορίας και η μείωση 
του ΦΠΑ, προκειμένου να ενισχυθεί το 
εισόδημα των συνταξιούχων που θα έχει 
ευεργετικά αποτελέσματα και για την κα-
τανάλωση. 

Ο συνταξιούχος πρέπει να καταστεί 

ξανά ενεργός πολίτης, να συνδράμει στην 
ενδυνάμωση της κοινωνικής συνοχής, για 
να καταστεί ο κοινωνικός ιστός πιο ισχυ-
ρός.

Απορεί κανείς γιατί η κυβέρνηση δεν 
προχωρά σ’ ένα σχέδιο αναπτυξιακής πο-
λιτικής που θα έχει σημαίνοντα λόγο και 
ο συνταξιούχος. Γιατί και ο συνταξιούχος 
αποτελεί μέρος της καταναλωτικής ανά-
πτυξης.

Προτείνουμε, λοιπόν, ένα άλλο ασφα-
λιστικό που θα έχει ως βάση την τριμε-
ρή χρηματοδότηση, τους εργοδότες, το 
κράτος και τους εργαζόμενους, πυλώ-
νες που για χρόνια είχε  στηριχθεί το ανα-
διανεμητικό σύστημα.

Το ανταποδοτικό που προτείνεται και 
γίνεται με το νόμο 4387, είναι νεοφιλε-
λεύθερο, συντηρητικό, αυξάνει την ανι-
σότητα,  μεγαλώνει τις αποστάσεις των 
διαχωριστικών γραμμών και δημιουργεί 
μια κοινωνία των Πληβείων και Πατρικί-
ων.

Δεν μπορούμε να μείνουμε απαθείς 
μπροστά σ’ αυτή τη λογική των νεοφι-
λελεύθερων πολιτικών, που δημιουργεί 
αδιέξοδα και δεν έχει παρόν και μέλλον. 

Η προοπτική αυτών των πολιτικών έχει 
συνήθως ως κατάληξη τη γιγάντωση των 
κοινωνικών ανισοτήτων και την δημιουρ-
γία μιας κοινωνίας αποκλεισμού, όπου οι 
οικονομικά ισχυροί ελέγχουν την εξουσία 
και ορίζουν τις τύχες του λαού.

Προτείνουμε, λοιπόν, συνάδελφοι, ένα 
ασφαλιστικό σύστημα το οποίο θα είναι 
αναπτυξιακό. Θα έχει την ανταποδοτικό-
τητα που σημαίνει ανάπτυξη, με την ανα-
διανομή του παραγόμενου πλούτου, την 
ενίσχυση των συλλογικών συμβάσεων 
που θα μπορεί να δώσει ώθηση στην οι-
κονομία. Παράλληλα, θα θέτει όρους και 
πλαίσιο έλεγχου, που θα βάζουν φρένο 
στην ασυδοσία της ελεύθερης αγοράς 
που είναι βασική αρχή του νεοφιλελευθε-
ρισμού. 

Και η ομολογία πολλών πολιτικών που 
υποστήριζαν ότι ο ανταγωνισμός μπορεί 
να γίνει μόνο με τις αγορές, διαψεύστη-
κε, γιατί ο ανταγωνισμός χρειάζεται δύο, 
το κράτος και την ιδιωτική πρωτοβουλία 
(για να χορέψεις το τανγκό, χρειάζεται 
δύο).

Οι διαμορφωθείσες οικονομικές συν-
θήκες οι οποίες εδραιώνουν την πολιτική 
της μιζέριας, της απαισιοδοξίας και του 
συμβιβασμού από το κακό στο χείριστο, 
μας δίνουν το έναυσμα μιας νέας αγω-
νιστικής προσπάθειας με συγκεκριμέ-
νους στόχους επάνω σε συγκεκριμένες 
πολιτικές.

Όσο κι αν αμφισβητήθηκαν οι πολιτικές 
αυτές που στήριξαν - αναβάθμισαν τις 
κοινωνίες, που με τις προτάσεις τους ανέ-
τρεψαν παλιές συντηρητικές νοοτροπίες 
και άλλαξαν τις κοινωνικές δομές και τις 
αντικατέστησαν με τις πολιτικές των αριθ-
μών, θα αναγκαστούν εκ των πραγμάτων 
να αναζητήσουν πολιτικές προοπτικής με 
ανάπτυξη και κοινωνική συνοχή. 

Η πολιτική των αριθμών περιθωριοποι-
εί τους εργαζόμενους και τους συνταξι-
ούχους και δημιουργεί μια κοινωνία με 
πολλές διαχωριστικές γραμμές. 

Όλα, λοιπόν, στηρίζονται στο κόστος 
της οικονομίας από την οποία εξαρτάται 
η καθημερινότητά μας. Το κόστος ζωής 
μειώνεται με συγκεκριμένη πολιτική που 
θα ενισχύσει τον ανταγωνισμό.

Τα νταούλια και οι ζουρνάδες είναι για 
χορό στα πανηγύρια και οι αυταπάτες 
δημιουργούν μια κοινωνία αποπροσα-
νατολισμού, εξυπηρετώντας αυτούς που 
έχουν την εξουσία.

Απόψεις & Σχόλια

Πρέπει να ληφθούν 

πολιτικές αποφάσεις, 

που να είναι σύννομες 

μ’ αυτές των ανωτάτων 

δικαστηρίων

Δεν μπορούμε να μείνουμε 

απαθείς μπροστά σ’ 

αυτή τη λογική των 

νεοφιλελεύθερων 

πολιτικών

Του Τάσου Γεωργιάδη

Θεραπεία, όχι παρανομία!

Προτείνουμε ένα άλλο ασφαλιστικό που θα
έχει ως βάση την τριμερή χρηματοδότηση
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Απόψεις & Σχόλια

Συναδέλφισσα, συνάδελφε 
Η αλλαγή προέδρου στο Σύλλογό μας, 

μετά την <<καθαίρεση>> του προηγού-
μενου προέδρου, λόγω απώλειας της 
εσωτερικής πλειοψηφίας, έφερε νέα ήθη 
στη λειτουργία του και μεθόδους κατα-
συκοφάντησης και φίμωσης των αντι-
πολιτευόμενων μελών του Διοικητικού  
Συμβουλίου. 

Με τακτική ολοκληρωτικών συστημά-
των, των οποίων θιασώτης είναι ο νέος 
πρόεδρος, διαστρεβλώνει αλήθειες, πα-
ραποιεί πρακτικές και (υβρίζει) με σκαιό-
τητα καθέναν που έχει αντίθετη άποψη 
από τον ίδιο. Χωρίς ίχνος ντροπής λέει και 
ξελέει, υπόσχεται και αναιρεί μη σεβόμε-
νος ούτε το εαυτό του, ούτε το θεσμό του  
προέδρου. 

Με τη συμπεριφορά του αυτή έχει βάλλει 
το Σύλλογο σε ένα δύσκολο μονοπάτι. Πι-
στεύει ότι έχει το δικαίωμα να διαχειρίζεται 
τις συνδρομές από όλους τους συναδέλ-
φους και να τις χρησιμοποιεί κατά το δο-
κούν, γιαυτό: Εκδίδει συνεχώς πανάκριβες 
ανακοινώσεις, προκειμένου να υβρίσει και 
να συκοφαντήσει τη ΔΑΚΕ, που εκπροσω-
πεί τους μισούς συναδέλφους. 

Χρησιμοποιεί την εφημερίδα ως υπεύ-
θυνος έκδοσης για την  προώθηση των 
θέσεων ΣΥΡΙΖΑ και των αυλικών του, κα-
ταπατώντας κάθε δεοντολογία και νόμους 
που προβλέπουν την ελευθερία του τύπου. 
Προσλαμβάνει αυθαίρετα υπαλλήλους, για 
να κάνουν τη δουλειά που οφείλουν να κά-
νουν οι σύμβουλοι της πλειοψηφίας. 

 Τον Ιανουάριο του 2019 με τον τίτλο 
<<Ενημέρωση και απάντηση στις συκοφα-
ντίες>> η πλειοψηφία εξέδωσε μια υβρι-
στική ανακοίνωση. Κάτω από το λογότυπο 
και το σήμα του Συλλόγου φιγουράρει η 
αντικαταστατική ψευδεπίγραφη ένδειξη 
<< Για το ΔΣ>>, ενώ ουσιαστικά πρόκειται 
για πρωτοβουλία του Ενωτικού ψηφοδελ-
τίου και όχι για απόφαση του Δ.Σ. όπου 
μετέχει και η ΔΑΚΕ, καθόσον αυτό το θέμα 
δε συζητήθηκε.  Αυτή την ανακοίνωση την 
έστειλαν σε όλους τους συναδέλφους μαζί 
με τις προσκλήσεις για συμμετοχή στις εκ-
δηλώσεις κοπής της πρωτοχρονιάτικης 
πίτας και παράλληλα τη δημοσίευσαν εκ 
νέου στο διοικητικό απολογισμό του2018. 

Είχαμε συμφωνήσει, πως στο προηγούμε-
νο φύλλο της εφημερίδας μας θα δημοσι-
ευθούν ολόκληρες οι ομιλίες μας κατά την 
Γενική Συνέλευση 14.2.2019 και την απά-
ντηση στην υβριστική ανακοίνωση.Σε όλες 
τις εκδηλώσεις κοπής πίτας ο επικεφαλής 
της ΔΑΚΕ Ν Θωμόπουλος, σεβόμενος τον 
εορταστικό χαρακτήρα της μέρας, ενημέ-
ρωσε ,ότι η ΔΑΚΕ να δώσει απάντηση στην 
ανακοίνωση με τα κόκκινα γράμματα και 
το μαύρο περιεχόμενο δια της εφημερίδας 
που θα κυκλοφορούσε μετά τη Γενική Συ-
νέλευση. Δυστυχώς όμως ο εκπρόσωπος 
του ΣΥΡΙΖΑ στο Σύλλογό μας και υπεύθυ-
νος έκδοσης της  εφημερίδας  προφανώς 
έκρινε το περιεχόμενο της απάντησή μας 
ενοχλητικό και αρνήθηκε να την δημοσι-
εύσει. Είναι ανάξιο λόγου να αναφέρουμε 
ότι πέραν του ότι είχε συνταγματική υπο-
χρέωση, ταυτόχρονα σε άτυπες συνεδρι-
άσεις μελών του ΔΣ είχε δεσμευτεί για τη 
δημοσίευση. Αντί αυτού ο  πρόεδρος απο-
φάσισε να δημοσιεύσει αποσπάσματα των 
ομιλιών μας, κατά σαφή παραβίαση του 
συντάγματος, που ορίζει (άρθρο 14 παρ.2) 
ότι η λογοκρισία και κάθε άλλο προλη-
πτικό μέτρο απαγορεύεται. Με επιστολή 
μας, που παραλήφτηκε από  τον πρόεδρο 
το πρωί (09,15) της  4.3.2019, δυο μέρες 
πριν βγει η προηγούμενη εφημερίδα, δια-
μαρτυρηθήκαμε για την τακτική της λογο-
κρισίας και αρνηθήκαμε τη δημοσίευση 
των λογοκριμένων ομιλιών μας.   

Αντ  ́αυτού ζητήσαμε  τη δημοσίευση των  
ομιλιών μας, όπως έχουν αποτυπωθεί στο 
video και την ανακοίνωση της ΔΑΚΕ, που 
απαντά στην κόκκινη ανακοίνωση.  Όχι 
μόνο αρνήθηκε εκ νέου να δημοσιεύσει 
την ανακοίνωσή μας, με τη δικαιολογία έλ-
λειψης χώρου και εκεί που ορκίζονταν ότι 
δεν θα δημοσιεύσει κείμενα τρίτων παρα-
χώρησε απλόχερα δυο σελίδες στο μόνιμο 
αρθρογράφο και υβριστή της παράταξής 
μας από τη Θεσσαλονίκη. Επιπλέον για να 
καλύψει το χώρο της εφημερίδας, ευρι-
σκόμενος προφανώς σε σύγχυση, δημο-
σίευσε στην τελευταία σελίδα τη σύνθεση 
των Περιφερειακών Επιτροπών της προη-
γούμενης διετίας. 

Το κυριότερο όλων είναι ότι αφού δολί-
ως μας υποχρέωσε να περικόψουμε τις 

ομιλίες, προκειμένου να χωρέσει  η απά-
ντηση στην υβριστική ανακοίνωση, μας 
κορόιδεψε και δεν έβαλε την απάντηση 
προβάλλοντας φθηνές δικαιολογίες.   Εμείς 
αντιλαμβανόμαστε ότι αυτός και οι ομοϊ-
δεάτες του δεν αντέχουν τη διαφορετική 
άποψη. Αλλά τι να κάνουμε στη δημοκρατί-
α,-που ευτυχώς ζούμε- αυτό είναι καθημε-
ρινή πρακτική. 

Μετά από αυτά η παράταξή μας οφείλει 
να απαντήσει  στο κόκκινο λιβελογράφημα 
για να πέσουν οι μάσκες από ορισμένους  
και για να καταγγείλει τον πρόεδρο, ο οποί-
ος με τακτική ΕΙΠΑ-ΞΕΙΠΑ και φασίζουσα 
αλαζονεία, αρνήθηκε να υλοποιήσει την 
υπόσχεση- δέσμευση που μας είχε δώσει 
για δημοσίευση της απάντησή μας. 

Γράφουν: Ότι κατάφεραν να μη μειω-
θούν οι συντάξεις αυτών που συνταξιο-
δοτήθηκαν πριν το Νόμο Κατρούγκαλου 
και μάλιστα πολλοί παίρνουν και αυξή-
σεις.  Το γιατί δεν μειώθηκαν, προς το πα-
ρόν, οι συντάξεις μας το γνωρίζετε όλοι. ( 
αντιπαροχή της τρόικας για εκλογές και 
Σκοπιανό). Ανεστάλη βέβαια η εφαρμογή 
του μέτρου περικοπής της προσωπικής δι-
αφοράς, αλλά δεν καταργήθηκε ο ολέθρι-
ος τριχοτομημένος επανυπολογισμός των 
παλαιών συντάξεων.  

Γράφουν: Κατάφεραν ώστε οι νέοι συ-
νταξιούχοι του ΕΛΤΑ να πάρουν αυξημέ-
νες συντάξεις γιατί απαίτησαν από τον 
<Κατρούγκαλου> να το κάνει. Η αλήθεια 
είναι ότι ο νόμος Σιούφα το 1992 επέβαλε 
επιπλέον εισφορές σε κάποιες κατηγορίες 
εργαζομένων  όπως σε εμάς του ΤΑΠ ΟΤΕ, 
των Τραπεζών και του ΗΣΑΠ. Και επειδή 
πληρώναμε επιπλέον εισφορές 35% από 
20% των υπολοίπων ασφαλισμένων προ-
βλέφτηκαν και ποσοστά αύξησης  των συ-
ντάξεων που αποτυπώθηκαν και στο νόμο 
Κατρούγκαλου. 

Γράφουν: Η ΔΑΚΕ το 2017 μιλούσε για 
επικείμενες μειώσεις των συντάξεων  
από 1.1.2019. Η αλήθεια είναι αυτός που 
το έγραφε ήταν ο τότε πρόεδρος του Συλ-
λόγου Αναστάσιος, Γεωργιάδης ο οποίος  
στην εφημερίδα  του Συλλόγου Δεκέμβρι-
ος του 2017 σελίδα 5 και τον διοικητικό 
απολογισμό 2017 σελίδα 12 έγραφε: Το 
έγκλημα του Νόμου Κατρούγκαλου και ο 

κόφτης. Το έγκλημα που συντελείται με 
το νόμο Κατρούγκαλου έχει ως σημείο 
αναφοράς την ένταξη των παλαιών συ-
ντάξεων στο καθεστώς της ανταποδο-
τικότητας και τις νέες συντάξεις σε  νέο 
υπολογισμό που σκαρφίστηκε  ο Υπουρ-
γός….. Η κυβέρνηση έχει συμφωνήσει με 
τους δανειστές να φέρει αυτόν το νόμο 
προκειμένου να επιτύχει τη μείωση της 
συνταξιοδοτικής δαπάνης. Να εφαρμό-
σει αυτή την πολιτική και να εισπράξει1,8 
δις ευρώ από τη μείωση των συντάξεων 
από 1.1.2019. Επιπροσθέτως θα έχουμε 
και την περικοπή του επιδόματος γά-
μου……. Εάν βέβαια καταστεί ανέφικτη 
η είσπραξη του συνολικού ποσού τότε 
θα ενεργοποιηθεί αυτόματα ο περιβόη-
τος κόφτης κλπ. Για τις νομοθετημένες πε-
ρικοπές των συντάξεων συνηγόρησε  και 
ο μόνιμος  κομματικός καθοδηγητής τους 
από τη Θεσσαλονίκη, που έγραφε στο ίδιο 
φύλλο της  εφημερίδας, ότι οι συντάξεις 
μας από το 2019 θα μειωθούν έως 400 
ευρώ.  Ευτυχώς συνάδελφοι, που υπάρ-
χουν και τα γραπτά τους και αποδεικνύουν 
το μέγεθος της υποκρισίας και της ψευτιάς.

Γράφουν : Ότι  έλυσαν το θέμα θεώ-
ρησης των βιβλιαρίων. Η αλήθεια είναι 
ότι με εξώδικο της ΔΑΚΕ που στείλαμε, με 
δικά μας χρήματα, υποχρεώθηκαν να δώ-
σουν προσωρινή λύση μέχρι τον Ιούνιο του 
2019 και πιστεύουμε, ότι η κατάργηση των 
βιβλιαρίων από 1/4/19 οδηγεί σε οριστική 
λύση του προβλήματος.

Γράφουν :Η ΔΑΚΕ κάνει παραδιοίκη-
ση και χρησιμοποιεί απαράδεκτες μεθό-
δους και με παράνομο τρόπο απέσπασε 
από συναδέλφους τα προσωπικά δεδο-
μένα (τηλέφωνα-διευθύνσεις). Απαντά-
με: Η ΔΑΚΕ δεν κάνει παραδιοίκηση, είναι 
τμήμα της Διοίκησης και έτσι θα συνεχίσει 
να ενεργεί, για το συμφέρον όλων των 
συναδέλφων, έστω και αν κάποιοι θέλουν 
να την φιμώσουν.  Τα προσωπικά δεδο-
μένα των συναδέλφων αφορούν μόνο τα 
ασφαλιστικά ταμεία. Οι αιτήσεις υπάρχουν 
μόνο εκεί και πουθενά αλλού. Κανένας δεν 
έχει δικαίωμα πρόσβασης σε αυτά. Ποιοι 
όμως μας κατηγορούν; Αυτοί που φακελώ-
νουν όσους συναδέλφους προσέρχονται 
για θέματα υγείας στους συμβεβλημένους  

Η ΔΑΚΕ απαντά  στις καταγγελίες και σας ενημερώνει    

ΔΑΚΕ
ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΩΝ ΕΛΤΑ
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με το Σύλλογο γιατρούς.
 Γράφουν:  Ότι στις 12 Δεκεμβρίου 2018 

στείλαμε ανακοίνωση στους συναδέλ-
φους με την επιστροφή των αιτήσεων με 
χρήματα του Συλλόγου και ότι φτάσαμε 
στο<< επαίσχυντο>> σημείο να ζητήσου-
με τα ρέστα από τη Διοίκηση που δεν μας 
διέθεσε το προσωπικό του Συλλόγου.  
Συνάδελφοι, ουδέποτε ζητήσαμε  προσω-
πικό του Συλλόγου διότι αυτό έχει προσλη-
φτεί και πληρώνεται από τον οβολό των 
συναδέλφων για να προσφέρει προνομι-
ακά και αποκλειστικά τις υπηρεσίες του 

κατά κύριο λόγο στον Πρόεδρο, το Γενικό 
Γραμματέα και στο Ενωτικό Ψηφοδέλτιο. 
Εμείς έχουμε μάθει να είμαστε καθημερι-
νά με πλήρες ωράριο στο Σύλλογο και να 
δουλεύουμε για την εξυπηρέτηση των συ-
ναδέλφων Απαντάμε ότι για τη διεκπεραί-
ωση των χιλιάδων  αιτήσεων, πέραν από 
τα χρήματα που πληρώσαμε, απαιτήθηκαν 
και εκατοντάδες ώρες δουλειάς που πρό-
σφεραν  οι εκλεγμένοι και στελέχη του ΔΣ 
της ΔΑΚΕ Συνταξιούχων.

Θέτουμε το ερώτημα στο προεδρείο: Κα-
ταλαβαίνει άραγε το βάρος και τη σημασία 

της λέξης επαίσχυντο που χρησιμοποιεί σε 
βάρος της ΔΑΚΕ που εκπροσωπεί χιλιάδες 
συναδέλφους;

Επίσης γράφουν << το συμπέρασμα συ-
νάδελφοι και λυπούμαστε πολύ γι αυτό 
είναι ότι η φράση  που χρησιμοποιούν 
κατά κόρον και σε κάθε ανακοίνωση<< 
με άπειρη αγάπη και εκτίμηση προς εσάς 
είναι επικοινωνιακό τέχνασμα και τίποτε 
άλλο. Πρόκειται υποστηρίζουν, για στυγνή 
κοροϊδία που γίνεται για λόγους ψηφοφο-
ρίας και μόνο>>. 

Γιαυτό το θλιβερό, ολισθηρό κατάντημα 

του Προεδρείου του Συλλόγου, που δια 
του τύπου θεωρεί στυγνή κοροϊδία την 
προσφώνησή μας στις ευχετήριες κάρτες 
<<με άπειρη εκτίμηση και αγάπη>> δεν 
υπάρχουν λόγια απάντησης γιατί αυτή η 
ύβρη, ξεπερνά κάθε όριο ευπρέπειας και 
ευγένειας. Και διερωτώμεθα  πόσο μικρό-
ψυχοι και κενοί συναισθημάτων είναι οι 
συνάδελφοι που ενυπόγραφα μας κατηγο-
ρούν για επικοινωνιακό τέχνασμα.  Εδώ 
πιάνει τόπο να φωνάξουμε ότι κάποιοι δεν 
έχουν ούτε ιερό, ούτε όσιο, δεν πιστεύουν 
σε τίποτε, δεν σέβονται τίποτα.  Ντροπή!!!  

Διεκδίκηση Αναδρομικών  
Συνάδελφοι αρχή, πιστεύω και καθήκον 

μας, ως μέλη του ΔΣ του Συλλόγου, είναι 
η άρτια κατάρτισή μας σε όλα τα θέματα 
για να σας ενημερώνουμε σωστά και να 
αντιμετωπίζουμε τα προβλήματά σας με 
την επιβαλλόμενη αποτελεσματικότητα. 
Σε ότι αφορά τα αναδρομικά συντάξεων, 
που απασχολεί όλους, σας πληροφορού-
με τα επόμενα. 

Το 2015 το ΣτΕ με τις 2287 και 2288 
αποφάσεις του, έκρινε αντισυνταγματι-
κές τις περικοπές που μας έγιναν με τους 
4051και 4093/2012 νόμους. Δυστυχώς οι 
αποφάσεις αυτές δεν εφαρμόστηκαν από 
τη σημερινή Κυβέρνηση. Τον Οκτώβριο 
του 2018 το Διοικητικό Πρωτοδικείο Θεσ-
σαλονίκης εξέδωσε απόφαση με το ίδιο 
περιεχόμενο. Ο κόσμος αναστατώθηκε 
και βγήκε στους δρόμους. Στις 22.10.2018 
συγκλήθηκε έκτακτο Δ.Σ. στο Σύλλογο 
με θέμα: Τα αναδρομικά. Η ΔΑΚΕ πριν το 
Συμβούλιο και για να γνωρίζει  το θέμα 
από νομικής άποψης  συναντήθηκε διαδο-
χικά με εργατολόγους και ειδικούς περί τα 
ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά θέματα. 
Στο συμβούλιο το προεδρείο εισηγήθηκε 
αγωγές μέσω συγκεκριμένου Δικηγορι-
κού Γραφείου Αθηνών. 

Η ΔΑΚΕ εισηγήθηκε <<σαν πρώτο βήμα 
να διευκολυνθούν οι συνάδελφοι να κά-
νουν αιτήσεις, όπως ακριβώς μας συμ-
βούλευσαν οι ειδικοί με δεδομένο ότι όλοι 
αναμένουν τη νέα απόφαση του ΣτΕ, που 
θα κρίνει το Νόμο Κατρούγκαλου. Ανά-
λογα του πως θα κριθεί, συνταγματικός 
ή αντισυνταγματικός θα καθοριστεί και ο 
τρόπος των πιθανών δικαστικών διεκδι-

κήσεων. Σε αυτή την περίπτωση πρέπει 
πρώτα να προτιμήσουμε τα παιδιά δικη-
γόρους των συναδέλφων μας, που είναι 
στις μεγάλες πόλεις, Αθήνα, Θεσσαλονίκη, 
Πάτρα, Ηράκλειο, Λάρισα, Καβάλα, Ιωάν-
νινα, Λαμία. Αγρίνιο κλπ και επειδή οι υπο-
θέσεις στα Διοικητικά Πρωτοδικεία της 
Περιφέρειας εκδικάζονται πιο γρήγορα. 

Επειδή η ΔΑΚΕ δέχονταν καθημερινά 
δεκάδες αιτήματα από τους συναδέλφους 
μας για αποστολή αιτήσεων,  εξ αιτίας της 
προβολής του θέματος από τα ΜΜΕ αντα-
ποκρίθηκε στο κάλεσμα τους, έστειλε 
όσες αιτήσεις μπορούσε και ζήτησε από 
τους παραλήπτες των αιτήσεων να τις δι-
αβιβάσουν και σε όσους δεν πήραν. Πα-
ράλληλα δεσμεύτηκε ότι οι αιτήσεις, που 
οι συνάδελφοι θα της εμπιστευτούν τη δι-
αχείρισή τους, θα κατατεθούν εις διπλούν 
στα Ασφαλιστικά ταμεία και το δεύτερο 
αντίγραφο θα τους επιστραφεί σφραγι-
σμένο με τον αριθμό πρωτοκόλλου του 
ταμείου όπως και έγινε.  

Το προεδρείο του Συλλόγου ξαφνιάστη-
κε από την αθρόα υποβολή αιτήσεων και 
προσπάθησε με κάθε τρόπο να μας εμπο-
δίσει να εξυπηρετήσουμε τους συναδέλ-
φους, που δεν ήθελαν να κάνουν αγωγές 
εκείνη την περίοδο. Στις 8.11.2018 βγαίνει 
ανακοίνωση του ΕΦΚΑ που λέει ότι από 
12.11.2018 οι αιτήσεις θα κατατίθενται 
ηλεκτρονικά. Στις 9.11.2018 το προε-
δρείο του Συλλόγου βγάζει ανακοίνω-
ση για αυτό το θέμα, Παράλληλα <<μες 
στην καλή χαρά>> στη ίδια ανακοίνωση 
γράφουν << Τι θα κάνουν τώρα (οι της 

ΔΑΚΕ) με τις αιτήσεις που ο ΕΦΚΑ ανα-
κοίνωσε ότι αυτές θα υποβάλλονται μόνο 
ηλεκτρονικά;   Η ΔΑΚΕ στις 9.11.2018 
παίρνει τη διαβεβαίωση από τους αρμο-
δίους του ΤΑΠ-ΟΤΕ και του επικουρικού 
ταμείου ότι από την Δευτέρα 12.11.18 οι 
αιτήσεις θα παραλαμβάνονται από αυ-
τούς ομαδικά συνοδεία καταστάσεων. 
Σημειώνουμε ότι οι καταστάσεις αυτές 
έφεραν τον τίτλο: ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑ ΔΑΚΕ 
ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΩΝ ΕΛΤΑ γεγονός που έχει 
καταγραφεί στα πρακτικά του ΔΣ.

Το Προεδρείο μετά την 12.11.2018  αρ-
χίζει τις παραστάσεις διαμαρτυρίας προς 
ΤΑΠ-ΟΤΕ εναντίον της ΔΑΚΕ και στις 
16.11.2018 στέλνει στον ΕΦΚΑ –ΤΑΠ ΟΤΕ 
μια επιστολή πολύ πιο αυστηρή από εξώ-
δικο που έλεγε:  <<Λάβαμε γνώση ότι μια 
συνδικαλιστική παράταξη του Συλλό-
γου μας, η ΔΑΚΕ Συνταξιούχων ΕΛΤΑ, 
επιχειρώντας να υποκαταστήσει την 
εκλεγμένη Διοίκηση καταθέτει στο όνο-
μα αυτής καθημερινώς δεκάδες αιτήσεις 
συναδέλφων συνταξιούχων ταχυδρο-
μικών που αφορούν την υπόθεση των  
αναδρομικών. Δεν επιθυμούμε μέσω 
της επιστολής να σας εμπλέξουμε στα 
εσωτερικά μας, οφείλουμε  ωστόσο να 
διερευνήσουμε το εν λόγω θέμα και 
μέσω απτών αποδείξεων να αποκρυ-
πτογραφήσουμε πλήρως τη δράση της 
συγκεκριμένης παράταξης>>. Και κλεί-
νουν οι ειδικοί ανακριτές την επιστολή: 
<<Αυτό που ζητάμε είναι να μας ενεχυ-
ριάσετε τις λίστες με τις αιτήσεις που 
καταθέτουν οι εκπρόσωποι της ΔΑΚΕ 

στις αρμόδιες υπηρεσίες του ΕΦΚΑ. Γ. 
Πεπόνης-Α Γεωργιάδης>>. 

 Από όλα αυτά, αβίαστα προκύπτει ότι 
τους τρομοκράτησε η εμπιστοσύνη που 
έδειξαν στη ΔΑΚΕ οι χιλιάδες συνάδελ-
φοί μας. Επίσης φάνηκε καθαρά ότι ήθε-
λαν πάση θυσία να βάλουν στο χέρι τις 
λίστες για να δουν ποιος τους ξέφυγε. 
Πρόσθετα το Προεδρείο του Συλλόγου 
σε ανακοίνωσή του και για να δείξει τη 
μεγαλοψυχία του, <<συστήνει>> την 
ηλεκτρονική υποβολή αίτησης. Εν ολίγοις 
αδιαφόρησε παντελώς και δεν ενδιαφέρ-
θηκε, πως θα εξυπηρετηθούν οι χιλιάδες 
συνάδελφοί μας, που είναι ανήμποροι, 
που δεν έχουν τη δυνατότητα και τη γνώ-
ση της ηλεκτρονικής υποβολής αιτήσεων, 
που ζουν σε απομεμακρυσμένες περιοχές 
όλης της Χώρας, που δεν τους περίσσευ-
αν να δώσουν χρήματα σε δικηγόρους 
και λογιστικά γραφεία  για να τους κάνουν 
τις αιτήσεις.  Το Προεδρείο του Συλλόγου 
ένα πράγμα έκανε καλά. Έθεσε όλο το 
μηχανισμό του σε πλήρη λειτουργία. Όλα 
τα στελέχη του Ενωτικού ψηφοδελτίου 
υποψήφιοι, περιφερειακές επιτροπές σε 
Θεσσαλονίκη, Πάτρα, Ηράκλειο, Λάρισα, 
Κοζάνη, Ιωάννινα, Μυτιλήνη κλπ έπεσαν 
με τα μούτρα στη δουλειά πόρτα, πόρτα.  
Έφτασαν σε σημείο, τα στελέχη τους, να 
λένε σε συναδέλφους ότι οι αγωγές που 
θα καταθέσουν τώρα θα μεριμνήσουν να 
δικασθούν με αυτές του 2015. Με λίγα λό-
για <<πωλούσαν φύκια για μεταξωτές 
κορδέλες >>, αν και γνώριζαν ότι όσες 
αγωγές έχουν κατατεθεί τους τελευταί-
ους μήνες του 2018 θα δικαστούν σε 6- 7 
χρόνια.

  ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ

ΔΑΚΕ
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Το Δεκέμβριο του 2018, όταν επι-
στρέψαμε τις χιλιάδες αιτήσεις, που 
είχαμε καταθέσει στο ΤΑΠ-ΟΤΕ και 
στο Επικουρικό στην ένθετη επιστο-
λή μας γράφαμε: << Σύμφωνα με τη 
γνώμη των ειδικών, η κατάθεση αι-
τήσεων ήταν η κύρια επιλογή γι αυτή 
την περίοδο, με δεδομένο ότι αναμέ-
νεται η απόφαση του ΣτΕ για τη συ-
νταγματικότητα ή μη του Νόμου Κα-
τρούγκαλου. 

Δεύτερο δεδομένο είναι ότι το θέμα 
που αφορά όλους τους συνταξιούχους  
της χώρας (2.700.000) και το διεκδι-
κούμενο ποσό, που είναι πάρα πολλά 
δις ευρώ, σε μια χώρα της ευρωζώνης 
πρέπει να έχει πολιτική λύση. Τα δυο 
αυτά δεδομένα θα καθορίσουν και 
τις παραπέρα ενέργειες μας αν χρεια-
στούν>>.  

Είναι γεγονός ότι τα δυο εκατομμύρια 
αιτήσεων που κατέκλυσαν τον ΕΦΚΑ 
ταρακούνησαν τόσο την Κυβέρνηση, 
όσο και τους δανειστές. Όσον αφορά 
τις  αγωγές, αυτές θα αντιμετωπιστούν 
σε βάθος 7ετίας.  Σήμερα όλοι βομ-
βαρδιζόμαστε από μια ανελέητη πα-
ραπληροφόρηση. Όλοι δικηγόροι, δη-
μοσιογράφοι, εκπρόσωποι συλλόγων 
κλπ παίζουν κάποιο ρόλο και υπάρχει 
απόλυτη σύγχυση. 

Οι σοβαροί και ψύχραιμοι νομικοί 
λένε ότι η επικείμενη  απόφαση του 
ΣτΕ θα καθορίσει τις παραπέρα ενέρ-
γειές μας και σε πια κατεύθυνση πρέ-
πει να γίνουν κινήσεις, το ίδιο λέμε και 
εμείς.    Είμαστε όμως υποχρεωμένοι 
να λάβουμε υπόψη την επιθυμία πολ-
λών από σας που θέλουν να ακολουθή-
σουν  τη νομική οδό και να προχωρή-
σουν  άμεσα στην κατάθεση αγωγών. 
Γιαυτό το λόγο η παράταξή μας και 
προκειμένου να διευκολύνει αυτούς 
τους συναδέλφους προχώρησε σε 
έρευνα της νομικής αγοράς. 

Στην Αθήνα την ευνοϊκότερη προσφο-
ρά κατέθεσε το δικηγορικό γραφείο με 
επικεφαλής τον γνωστό  εργατολόγο 

Τσουκαλά Κων/νου και τη δικηγόρο 
Χίτου Αναστασία, κόρη συναδέλφου, 
που αναλαμβάνουν τις αγωγές μας με 
25 ευρώ εφάπαξ και 2% εργολαβικό 
επί του καθαρού ποσού και όχι 5% επί 
του ακαθαρίστου, πλέον δικαστικής 
δαπάνης και εξόδων κοινοποίησης 
επιταγής, που πέτυχαν οι σκληροί δι-
απραγματευτές του Προεδρείου. 

 Στη Θεσσαλία η δικηγόρος  Λάμπρου 
Θεοδώρα, από τη Λάρισα, αναλαμβά-
νει τις αγωγές με 15 ευρώ εφάπαξ και 

2% εργολαβικό. Στην Αιτωλοακαρνα-
νία ο δικηγόρος Τσινιάς Γεώργιος, γιος 
συναδέλφισσας από το Αγρίνιο, ανα-
λαμβάνει αγωγές με ευνοϊκούς όρους.    

 Στην Κρήτη η δικηγόρος Βελεγρά-
κη Ιφιγένεια, κόρη συναδέλφου από 
το Ηράκλειο αναλαμβάνει αγωγές με 
ευνοϊκούς όρους. Στην Αμαλιάδα ο 
δικηγόρος Νικολακόπουλος Ανδρέας 
αναλαμβάνει αγωγές με 20 ευρώ εφά-
παξ και 2% εργολαβικό. Έτσι γίνεται 
πράξη το πιστεύω μας να προτιμούνται 
τα παιδιά συναδέλφων. Ήδη  έχουν 
ταχυδρομηθεί τα σχετικά έντυπα σε 
όσους είχαν υποβάλει αιτήσεις μη 
παραγραφής μέσω ΔΑΚΕ. 

 Θυμίζουμε ότι όσοι έκαναν αιτήσεις 

δεν αντιμετωπίζουν πρόβλημα παρα-
γραφής των όποιων δικαιωμάτων δι-
καστικής διεκδίκησης.          

 Όσοι έχουν υποβάλλει αιτήσεις ηλε-
κτρονικά ή δεν έχουν προβεί σε καμιά 
απολύτως ενέργεια και επιθυμούν να 
καταθέσουν αγωγή, παρακαλούμε να 
έλθουν σε τηλεφωνική επικοινωνία 
μαζί μας για να λάβουν τα σχετικά έντυ-
πα. Τονίζουμε για άλλη μια φορά ότι η 
Κυβέρνηση, παρότι είναι σε αποδρομή, 
οφείλει να πάρει θέση στο θέμα των 
αναδρομικών για να προστατεύσει 
τους συνταξιούχους από το κυνηγητό 
που υφίστανται από τους δικηγόρους 
και τους κάθε λογής αβανταδόρους. 

Παρόλα αυτά  συνεχίζει τον εμπαιγ-
μό των συνταξιούχων με τις αλλο-
πρόσαλλες δηλώσεις των αρμοδίων 
υπουργών. Θυμηθείτε τις πρόσφατες 
δηλώσεις Τσίπρα, που έλεγε ότι το 
ασφαλιστικό θα λυθεί με την <<ανα-
χώρηση>> των άνω των 70 ετών κα-
θώς και του Τσακαλώτου, που έλεγε 
ότι κάποιοι θα <<φύγουν>> το 2020, 
το 2030 και το 2040,και έτσι θα λυθεί 
οριστικά το ασφαλιστικό!!! 

Ακόμη θυμηθείτε το νόμο 4334/2015, 
ο οποίος συντάχτηκε στις Βρυξέλλες  
και είναι γραμμένος στα αγγλικά και 
ελληνικά, που μιλάει ευθέως για ανα-
ζήτηση ισοδύναμων μέσα στον ασφα-
λιστικό προϋπολογισμό σε περίπτωση 
εκτέλεσης αποφάσεως των δικαστηρί-
ων.       

Επανυπολογισμός Συντάξεων
Όταν δημοσιεύθηκε ότι έγινε επανυ-

πολογισμός των συντάξεων η ΔΑΚΕ 
επισκέφτηκε δυο φορές  τη Διεύθυν-
ση Πληροφορικών Συστημάτων του 
ΕΦΚΑ (τ. ΙΚΑ) και πήραμε την διαβε-
βαίωση ότι ο επανυπολογισμός έγινε 
βάσει των προβλεπόμενων στο νόμο 

Κατρούγκαλου.. Πιστεύουμε ότι η επ΄ 
αόριστον σφράγιση του συστήματος 
που εκτυπώνει τα ενημερωτικά υπο-
κρύπτει αλχημείες και σοβαρές μειώ-
σεις οι οποίες δε συμφέρει την κυβέρ-
νηση να τις μάθουν οι συνταξιούχοι. 

Συναδέλφισσες, και Συνάδελφοι θα 
πρέπει να γίνει κατανοητό από όλους 
μας ότι ούτε οι αιτήσεις, ούτε οι αγω-
γές θα μας λύσουν τα προβλήματα. 
Όλοι στον αγώνα ενάντια σε όσους 
επιβουλεύονται τις συντάξεις, την αξι-
οπρέπειά μας, τη ζωή τη δικιά μας και 
των οικογενειών μας.  

Ευχαριστούμε και πάλι για τη στήριξή 
σας και την εμπιστοσύνη που μας δεί-
χνετε. Να θυμάστε πάντα ότι είμαστε 
δίπλα σας για κάθε σας πρόβλημα. 

Αγωγές

ΔΑΚΕ
ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΩΝ ΕΛΤΑ

Και μια παραίνεση: Παρακαλούμε στις επικείμενες περιφερειακές και αυτοδιοικητικές εκλογές
να στηριχτούν κατά προτίμηση οι συνάδελφοί και τα παιδιά  τους που θα είναι υποψήφιοι.  

Ευχόμαστε σε σας και 
τις οικογένειές σας         
ΚΑΛΗ ΑΝΑΣΤΑΣΗ.                                     

                                                                                                     
Με άπειρη εκτίμηση και 

αγάπη οι εκλεγμένοι 
Σύμβουλοι της ΔΑΚΕ.

Νίκος Θωμόπουλος 
τηλ. 6972693014         

Γιάννης Μπακάρας  
τηλ. 6979796377

Χρήστος Κοντός   
τηλ.  6932836435   

Ηλίας Ακριτίδης  
τηλ. 6977318037

Η παράταξή μας 

προχώρησε σε έρευνα 

της νομικής αγοράς
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Αγαπητοί Συνάδελφοι.
Σε προηγούμενα φύλλα της Εφημερίδας 

μας σας ενημέρωσα για το αίσχος με τα 
σταυρωμένα ψηφοδέλτια στις εκλογές, 
που σας στέλνει η Διοίκηση του ΕΝΩΤΙ-
ΚΟΥ για να ψηφίσετε τους Συμβούλους 
της (κ.κ. Πεπόνη, Γεωργιάδη και τους άλ-
λους…), πράξη προσβολής της προσωπι-
κότητάς σας.

Σας ενημέρωσα για την παράνομη σύ-
σταση και λειτουργία των δέκα Περιφε-
ρειακών Παραρτημάτων, δημοσιεύοντας 
αυτούσιο το άρθρο 18 του ισχύοντος κα-
ταστατικού μας, που ορίζει –και σας κρύ-
βουν πολλά χρόνια- ότι τα παραρτήματα 
πρέπει να διοικούνται από τρεις εκλεγμέ-
νους, με τοπικές εκλογές Συμβούλους, και 
όχι με τους διορισμένους τους (ακόμα και 
10, όπως στην Κεντρική Μακεδονία), για 
να εκτελούνται οι επιδιώξεις τους… Σας 
ενημέρωσα πρόσφατα για τον άκρατο 
κομματισμό τους που αποπνέουν γραπτά 
τους στην εφημερίδα μας, ενώ ψευδέστα-
τα διατείνονται ότι θέλουν ακομμάτιστο 
Σύλλογο και Διοικητικό Συμβούλιο χωρίς 
αντιπαραθέσεις!!! Σήμερα θα διαβάσετε, 
αγαπητοί Συνάδελφοι, μια εντελώς απα-
ράδεκτη, και με πολλές – πολλές απορίες, 
κατάσταση που διαδραματίζεται, σοβεί 
και διαιωνίζεται στο κόψιμο της ετήσιας 
πίτας στα ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΑ ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ-
ΤΑ.

Διαβάστε:

ΠΙΤΕΣ 2018
1. ΑΘΗΝΑΣ: 10  ευρώ για τα μέλη και 15 

ευρώ για τα μη μέλη η πρόσκληση.

2. ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ: (Κεντρικής Μα-
κεδονίας): Σας παραθέτω αυτούσια την 
πρόσκληση που στάλθηκε στους εκεί συ-
ναδέλφους:

«Την Κυριακή 11 Φλεβάρη 2018 και ώρα 
12:00 στο GRANDHOTELPALLAS κόβεται 
η πίτα μας.

Για τα μέλη η πρόσκληση είναι δωρε-
άν.

Για τα μη μέλη 15 ευρώ.
Για την Τοπική Επιτροπή

       Ο Πρόεδρος 
     Ιωσήφ Δόμβρος» 

Απόλυτος μονάρχης ο παρανόμως διο-
ρισμένος, τότε, κύριος Δόμβρος, ως Πρό-
εδρος των επίσης παρανόμως διορισμέ-
νων 10 το αριθμό συμβούλων, καλεί τους 
συναδέλφους με δωρεάν προσκλήσεις 
στο κόψιμο της πίτας!!! Αναλογιζόμαστε: 
Δέκα μέρες πριν αρχίσουν οι εκλογές μό-
νος του αποφάσισε αυτή την δωρεά, με 
χρήματα των εισφορών των συναδέλ-
φων, ή ήταν εντολή της Διοίκησης του 
ΕΝΩΤΙΚΟΥ λόγω εκλογών;

Βέβαια στις εκλογές υποδείχθηκε, με 
σταυρωμένα ψηφοδέλτια, και σήμερα 
είναι αντιπρόεδρος στο Διοικητικό Συμ-
βούλιο!!! Κανείς δεν χάνεται… Όλα έχουν 
την τιμή τους σ  ́αυτή την ζωή…

ΠΙΤΕΣ 2019
1. ΛΑΜΙΑΣ (Δυτικής Στερεάς) 7 ευρώ για 

μέλη και μη μέλη και 7 ο Σύλλογος.
2. ΚΟΖΑΝΗΣ (Δυτικής Μακεδονίας) 7 

ευρώ τα μέλη και μη μέλη και 8 ο Σύλλο-
γος.

3. ΛΑΡΙΣΑΣ (Θεσσαλίας) 6 ευρώ τα μέλη 
και μη μέλη και 7 ο Σύλλογος.

4. ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ (Ηπείρου) 10 ευρώ τα 
μέλη και μη μέλη και 9 ο Σύλλογος.

5. ΤΡΙΠΟΛΗΣ (Πελοποννήσου) Δωρεάν 
τα μέλη και μη μέλη και 8 ο Σύλλογος.

6. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ (Κρήτης) 5 ευρώ τα μέλη 
και μη μέλη και 10 ο Σύλλογος.

7. ΑΓΡΙΝΙΟΥ (Αιτωλοακαρνανίας) Δω-
ρεάν τα μέλη και μη μέλη και 10 ο Σύλλο-
γος.

8. ΜΥΤΙΛΗΝΗΣ (Βορείου Αιγαίου) 6 
ευρώ τα μέλη και μη μέλη και 9 ο Σύλλο-
γος.

9. ΠΑΤΡΑΣ (Δυτικής Ελλάδας) Δωρεάν 
τα μέλη και μη μέλη και 8 ο Σύλλογος.

10. ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ (Κεντρικής Μακε-
δονίας) 10 ευρώ τα μέλη και μη μέλη και 
5 ο Σύλλογος.

11. ΑΘΗΝΑΣ (Ξεν. ΤΙΤΑΝΙΑ) 15 ευρώ τα 
μέλη και τα μη μέλη και 7 ο Σύλλογος.

Ένα αλαλούμ, ένα μπάχαλο, ένα κου-
βάρι αξεμπέρδευτο, μια κατάσταση που 
προβληματίζει…

Αγαπητοί Συνάδελφοι.
Μας αναθέσατε με την ψήφο σας να τη-

ρούμε μια πεντακάθαρη εικόνα των αρ-
χών της χρηστής διαχείρισης διαφάνειας 
και υπευθυνότητας.

Μας έχει ζητήσει η Διοίκηση να την κρί-
νουμε αυστηρά αλλά καλοπροαίρετα… 
Ερωτήματα λοιπόν καλοπροαίρετα θα της 
υποβάλω και εγώ που ίσως να είναι και 
δικά σας:

ΕΡΩΤΗΜΑ 1ο: Οι Αθηναίοι συνάδελ-
φοι γιατί χαρακτηρίσθηκαν πατρίκιοι και 
κατέβαλαν 15 ευρώ για κάθε πρόσκληση 
ενώ ο Σύλλογος μόνο 7 ευρώ; Είναι ή όχι 
σκανδαλώδης και περίεργη η απόφασή 
σας, ενώ χαρατσώσατε τους Αθηναίους, 
να μην εισπράξετε ούτε ένα ευρώ από 438 
συναδέλφους τριών πόλεων, θεωρώντας 
τους πληβείους, ενώ παίρνουν όλοι τις 
ίδιες συντάξεις;

ΕΡΩΤΗΜΑ 2ο: Οι πολυέξοδες περατζά-
δες, σύσσωμου του Διοικητικού Συμβου-
λίου σχεδόν, για κομματικές αντιπαραθέ-
σεις τις περισσότερες φορές, είναι πέρα 
για πέρα απαράδεκτες και πρέπει αμέσως 
να σταματήσουν και μάλιστα σε περίοδο 
οικονομικής κρίσης.

Με πολύ παραστατικότητα ο εκλεκτός 

συνάδελφος της Πάτρας κ. Σπύρος Σταθό-
πουλος αποτυπώνει τα ανωτέρω και μας 
γράφει:

«Φέτος οι συνάδελφοι αγανάκτησαν με 
τα κομματικά. Καλώ το Προεδρείο να μη 
σπιλώνεται η γιορτή της Επιτροπής με τα 
κομματικά λόγια…».

Συνέλθετε. Μη κάνετε τις πίτες κομματό-
πιτες…

ΕΡΩΤΗΜΑ 3ο: Τους 9.500 συναδέλφους 
που, για τους όποιους λόγους, δεν συμμε-
τέχουν σε καμία εκδήλωση του Συλλόγου 
μας, όμως σιωπηρά καταβάλουν την συν-
δρομή τους, διατηρώντας… ζωντανό τον 
Σύλλογο, ποιός από εσάς τους σκέφτεται 
μ  ́αυτά που κάνετε; Θα αντέξουν ακόμα ή 
θα εκραγούν με ό,τι αυτό συνεπάγεται;

ΕΡΩΤΗΜΑ 4ο:Ποιά λογική έχει η από-
φασή σας να εισπράξετε 15 ευρώ από 
κάθε Αθηναίο, 10 ευρώ από κάθε Θεσ-
σαλονικιό, 10 ευρώ από κάθε Ηπειρώτη, 
καλύπτοντας το υπόλοιπο των προσκλή-
σεών τους με 7 ευρώ του Αθηναίου, 5 
ευρώ του Θεσσαλονικιού και 9 ευρώ του 
Ηπειρώτη, ενώ από κάθε Κρητικό συνά-
δελφο εισπράξατε 5 ευρώ και καλύψατε 
10 ευρώ της προσκλήσεώς του;

ΕΡΩΤΗΜΑ 5ο:Γιατί εξισώσατε τις προ-
σκλήσεις μελών και μη μελών χρηματικά;

Κύριοι βρίσκεστε σε πλήρη λοξοδρό-
μηση.

Γι  ́αυτό η ΑΦΣ και εγώ, όπως έχω υπο-
χρέωση και καθήκον, σας προτείνω:

Εις το εξής οι προσκλήσεις για το κόψιμο 
της πίτας να είναι δύο. Μία για τα μέλη μας 
και μια για τα μη μέλη.

Για τα μέλη μας ο Σύλλογος να καλύ-
πτει τα 2/3 της πρόσκλησης ενώ για τα 
μη μέλη το 1/3 της πρόσκλησης. Έτσι, 
με τον απλό αυτό τρόπο, θα υπάρξει δια-
φάνεια, ευχαρίστηση σ  ́όλους, και ο Σύλ-
λογος και οι συνάδελφοι θα καταβάλουν 
λιγότερα χρήματα.

«ΔΕΝ ΠΡΕΠΕΙ, ΣΤΑ ΛΟΓΙΑ, ΝΑ ΕΥ-
ΧΟΜΑΣΤΕ ΤΑ ΚΑΛΛΙΤΕΡΑ ΓΙΑ ΤΟΥΣ 
ΣΥΝΑΔΕΛΦΟΥΣ ΚΑΙ ΝΑ ΕΞΑΣΦΑΛΙ-
ΖΟΥΜΕ ΤΑ ΠΑΝΤΑ ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΕΑΥΤΟΥΣ 
ΜΑΣ…»

Ελπίζω στην κατανόησή σας και συμμόρ-
φωσή σας.

Απόψεις & Σχόλια

«Ένα απέραντο αλαλούμ
με τις κομματόπιτες»

- Πατρίκιοι και Πληβείοι οι 
Συνάδελφοι… 
- Πολυέξοδες και περιττές 
περατζάδες…
- Λεπτά υπάρχουν…

Γράφει ο Γεράσιμος Ζηνεμπής
Μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου
Τηλ. 6946536767 – 210384781

ΑΦΣ – ΕΛΤΑ
ΑΔΕΣΜΕΥΤΗ ΦΩΝΗ ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΩΝ ΕΛΤΑ

Καλή Ανάσταση και 
καλό Πάσχα σε όλους
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Είπαν του ήλιου «γιορτάζει η μάνα»
κι εκείνος βάλθηκε με φως τη γη να ντύνει.
Είπαν της θάλασσας «γιορτάζει η μάνα»
κι αμέσως έγινε η φουρτούνα γαλήνη.
Το ‘μαθαν τα πουλιά, «γιορτάζει η μάνα»
και το τραγούδι τους ξεχείλισε πλημμύρα.
Το ‘μαθαν τα άνθη, «γιορτάζει η μάνα»
και μοσχοβόλησε η πλάση χίλια μύρα.
Τ’ άκουσε η βροχή, αλλά δεν έκλαψε
δάκρυ δεν κάνει να κυλήσει αυτή τη μέρα.
Τ’ άκουσε ο ουρανός κι άνοιξε διάπλατα
πείτε ευχές, μύριες ευχές για τη μητέρα».

Μπαμπάς είναι κάποιος, που σε παίρνει αγκαλιά, 
όταν κλαις. Σε μαλώνει όταν παρεκτρέπεσαι, λάμπει 
από υπερηφάνεια όταν κάνεις κάτι καλό και δεν χάνει 
ποτέ μα ποτέ την εμπιστοσύνη του σε σένα.

Μπαμπάς δεν είναι η άγκυρα που θα μας κρατήσει 
πίσω. Είναι ο φάρος, είναι το φως, που η αγάπη του 
μας δείχνει το δρόμο.

Μπαμπάς είναι η πηγή δύναμης ή υποστήριξης, έχει 
καρδιά γεμάτη κατανόηση, με ακατάπαυστη διάθε-
ση για βοήθεια, απέραντη στοργή και καρδιά που 
συγχωρεί.

Αυτός είναι ο μπαμπάς!!!

Α. Τα πολιτικά
Στο κεφάλαιο αυτό θα είμαι περιεκτι-

κός και θα δώσω επιγραμματικά τις σκέ-
ψεις  μου για την πορεία της χώρας. 

Η πολιτική Δημοκρατία μπορεί να θεω-
ρηθεί σταθεροποιημένη και συνεπώς βι-
ώσιμη, όταν είναι αποδοτική. Δυστυχώς 
μια τέτοια Δημοκρατία δεν είχε την τύχη 
να έχει ο τόπος μας στο διάβα του χρό-
νου. Ακόμα και στηνκλασική περίοδο 
υπήρχε η τάξη των δουλοπάρικων, που 
εργάζονταν μέρα-νύχτα για να χαίρονται 
οι προύχοντες τα πλούτη τους και ν’ απο-
λαμβάνουν τα κάλλη της Λαΐδας (περί-
φημη εταίρα της αρχαιότητας). 

Οι ρίζες της κάθε κοινωνίας βρίσκο-
νται στην παιδεία. Αν λοιπόν δεν τις 
ποτίσουμε σωστά και δεν αξιοποιήσου-
με την παραγωγή της, δεν υπάρχει πε-
ρίπτωση σωτηρίας. Όταν χάνεις το επι-
στημονικό σου προσωπικό και αφήνεις 
τα ανοιχτά μυαλά στα χέρια των ξένων, 
σίγουρα αφαιρείς τον ακρογωνιαίο λίθο 
από τα θεμέλια της πατρίδας.

Σήμερα όποια κυβέρνηση κι αν ανα-
λάβει θα κινηθεί μέσα στα ίδια ασφυ-
κτικά πλαίσια.Δημόσιο χρέος, ανεργία 
και φτώχεια. Η Ευρωπαϊκή εποπτεία 
θα υπάρχει είτε με μνημόνια είτε χωρίς 
αυτά. Έτσι οι ορίζοντες ανάπτυξης πε-

ριορίζονται και το μέλλονδιαγράφεται 
ζοφερό.

Όλοι περιμέναμε μια νέα Αριστερά με 
άλλο όραμα και άλλο ήθος. Δυστυχώς 
μέχρι σήμερα δεν το έχουμε δει. Αντί-
θετα βλέπουμε για άλλη μια φορά ση-
μαίες ευκαιρίας και σχήματα προσωπι-
κώνεπιβιώσεων και αυτό πρέπει να μας 

προβληματίσει. Γιατί όταν αγκαλιάζεις 
και βάζεις στις τάξεις σου έναν έστω άν-
θρωπο που τολμά να πει ότι οι άνω των 
80 είναι τρομερά κοστοβόροι για την 
οικονομία - υπονοώντας την εξολόθρευ-
σή τους -, τότε γίνεσαι συνένοχος αυτής 
της ατιμίας. Δε μένει παρά να καθιερω-
θεί και η υποχρεωτική ευθανασία για να 
γλυτώσουν από τα γηρατειά που κάποτε 
τα αποκαλούσαν περήφανα. 

Σ’ αυτόν τον κόσμο του παράλογου 

που ζούμε, οι ιδεολογίες έχουν γίνει πια 
ανέκδοτο και όποιος τις υπηρετεί ρίχνε-
ται στον Καιάδα της αδιαφορίας και 
του παραλογισμού. Έτσι κατάντησαν τη 
χώρα οι επίδοξοι σωτήρες. Ο καθένας 
μας ας σταθμίσει τα πράγματα κι ας απο-
φασίσει. 

Β. Τα συνδικαλιστικά
Και ερχόμαστε τώρα στον δικό μας 

χώρο με μια Διοίκηση που εκλέγεται για 
δύο χρόνια με πανελλαδική συμμετοχή. 
Η λειτουργία του χώρου δεν αφήνει 
πολλά περιθώρια για κομματικές αντι-
παραθέσεις. Δεν είμαστε πια εργαζό-
μενοι. Είμαστε απόμαχοι - όχι της ζωής 
- αλλά της εργασίας. 

Μας δόθηκε η δυνατότητα να βρεθού-
με όλοι συσπειρωμένοι σε ένα φορέα 
και να λησμονήσουμε τους ιδιαίτερους 
συλλόγους που είχαμε στο κοινό εργασι-
ακό μας βίο (διοικητικοί-ταξινόμοι-ταχυ-
δρόμοι-διαμετακομιστές-οδηγοί) και ό,τι 
άλλο μπορεί κανείς να φανταστεί.

 Ερχόμασταν πολλές φορές σε αντίθε-
ση ενώ τα συμφέροντά μας ήσαν κοι-
νά. Εκεί από ορισμένους ο κομματισμός 
ήταν εξουσία και ο συνδικαλισμός υπο-
χείριο.

Βγαίνοντας στη σύνταξη βρεθήκαμε σ’ 
ένα ενιαίο Σύλλογο και ενώσαμε τις προ-
σπάθειές μας. Δυστυχώς το μικρόβιο 
του κομματισμού μας βρήκε και εδώ. 

Πάλι βρεθήκαμε σε παρατάξεις με κομ-
ματικό, ως επί το πλείστον, χαρακτήρα. 
Αρκετοί καταφέραμε ν’ αποκοπούμε 
από αυτές τις επιρροές και δημιουργή-
σαμε το «Ενωτικό Ψηφοδέλτιο». Αυτό 
βέβαια δεν εξάλειψε τις όποιες κομματι-
κές προτιμήσεις. Αλλά τις έβαλε σε δεύ-
τερη μοίρα. 

Σήμερα υπάρχει ενεργή μια παράτα-
ξη που έχει εμφανώς κομματικά χα-
ρακτηριστικά και τα υπερασπίζεται με 
σθένος όταν της δοθεί ευκαιρία. Κι αυτή 
είναι η ΔΑΚΕ. Επίσημη συνδικαλιστική 
παράταξη της Νέας Δημοκρατίας. Στεγά-
ζεται ουσιαστικά στα Γραφεία του Συλ-
λόγου και απολαμβάνει όλων των προ-
νομίων ακόμα και του Τύπου.

 Κι ενώ γνωρίζει ότι όλες οι πρωτοβου-
λίες αναλαμβάνονται από τη Διοίκηση 
ύστερα από αποφάσεις του Δ.Σ., προ-
σπαθεί να εκθέτει πρόσωπα και να μει-
ώνει την εμπιστοσύνη των συναδέλφων 
προς αυτά. Σκοπός της η κατάκτηση της 
διοίκησης του Συλλόγου. Θεμιτό. 

Τα μέσα όμως που χρησιμοποιεί την 
οδήγησαν και σε διάσπαση. Το σύνδρο-
μο της «Αλληλεγγύης» με το ξεχωριστό 
ψηφοδέλτιο, ύστερα από την άρνησή 
της να δώσει έδρα σε περιφερειακό 
συνάδελφο, θα την ακολουθεί για πολύ 
καιρό και θα προδίδει τις προθέσεις της. 

Ας σοβαρευτούμε. Για να στήσουμε το 
«Ενωτικό  ψηφοδέλτιο» χρειάστηκε 

Απόψεις & Σχόλια

Υποχρεώσεις και δικαιώματα

Θέλουμε να μας σκέφτονται
τα παιδιά και τα εγγόνια μας!

Επιμέλεια Ελένη Χρ.Σιδέρη

13 Μαϊου Ημέρα της Μητέρας
«Μια ιδιαίτερη γιορτή»

«Μάνα – Ο επίγειος άγγελος»

Γιορτή του Πατέρα

Η ΔΑΚΕ προσπαθεί να 

εκθέτει πρόσωπα και να 

μειώνει την εμπιστοσύνη 

των συναδέλφων προς αυτά

Του Α.Βουραζανίδη

να γίνουν πολλές υποχωρήσεις. 
Οι κομματικές ταυτότητες - για όσους 

τις είχαν -  έγιναν διαβατήρια ενότητας. 
Κανείς δεν αρνήθηκε τη συμμετοχή γιατί 
είπαμε πως μόνο έτσι μπορεί να πορευ-
τούμε σωστά.

Το γραφτό αυτό δεν στοχεύει πρόσω-
πα αλλά νοοτροπίες που ξεστρατίζουν 
τα πρόσωπα. 

Ο αγώνας όμως για τα δικαιώματά μας 
διαμορφώνει, ή καλύτερα πρέπει να δια-
μορφώνει, ανθρώπους και συνειδήσεις 
με πυλώνα την αξία της αγάπης προς 
τον συνάνθρωπο με ανάλογες συμπερι-
φορές. Αν αυτό το συνειδητοποιήσου-
με τότε δε θα μπορούν τα κόμματα να 
βρουν πρόσφορο έδαφος στο χώρο του 
Συνδικαλισμού.

Αυτή είναι η αλήθεια και τα όσα δια-
δραματίστηκαν και οδήγησαν στη ματαί-
ωση του συνεδρίου της ΓΣΕΕ την επικυ-
ρώνουν περίτρανα. 
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Χρηστικά

Συνάδελφοι,
Επειδή δεκάδες μέλη του Συλλόγου μας 

ρωτούν τι ισχύει, σε επίπεδο ασφάλισης, 
για όσους συνταξιούχους συνεχίζουν να 
εργάζονται, σας παραθέτουμε τις απαντή-
σεις που δίνει ο ΕΦΚΑ (μέσω εγγράφων 
που αναρτήθηκαν στον επίσημο σάιτ 
του).

Οι απαντήσεις αφορούν όλες τις περι-
πτώσεις των συνταξιούχων που εργάζο-
νται, δηλαδή, όσων λαμβάνουν σύνταξη 
λόγω γήρατος, αυτών που την παίρνουν 
λόγω αναπηρίας και αυτών που την ει-
σπράττουν λόγω χηρείας (θανάτου).

Συντάξεις γήρατος:
1) Τι επιπτώσεις έχει στο ποσό της σύ-

νταξης λόγω γήρατος η ανάληψη εργασί-
ας από τον συνταξιούχο του ΕΦΚΑ;

Απάντηση: Εφόσον ο συνταξιούχος άρ-
χισε να εργάζεται/αυτοαπασχολείται από 
13/5/2016 και μετά με ασφάλιση στον 
ΕΦΚΑ, το ποσό της σύνταξης καταβάλ-
λεται μειωμένο κατά 60% για όσο χρόνο 
εργάζεται.

2) Συνταξιούχος πριν από τις 13.5.2016 
αναλαμβάνει εργασία για πρώτη φορά 
στον ιδιωτικό τομέα από την ημερομηνία 
αυτή και μετά. Θα επηρεαστεί το ποσό 
της σύνταξής του;

Απάντηση: Επειδή ο συνταξιούχος άρχι-
σε να εργάζεται από 13/5/2016 και μετά 
με ασφάλιση στον ΕΦΚΑ, το ποσό της σύ-
νταξης καταβάλλεται μειωμένο κατά 60% 
για όσο χρόνο εργάζεται.

3) Συνταξιούχος πριν από τις 13.5.2016 
αναλαμβάνει εργασία για πρώτη φορά 
στο εξωτερικό από την ημερομηνία αυτή 
και μετά. Θα επηρεαστεί το ποσό της σύ-
νταξής του;

 Απάντηση: Επειδή ο συνταξιούχος άρ-
χισε να εργάζεται από 13/5/2016 και μετά 
το ποσό της σύνταξης καταβάλλεται μει-
ωμένο κατά 60% για όσο χρόνο εργάζε-
ται.

4) Συνταξιούχος του ιδιωτικού τομέα 
πριν από τις 13.5.2016 συνεχίζει εργαζό-
μενος στον ιδιωτικό τομέα κατά την ημε-
ρομηνία αυτή και μετά. Θα επηρεαστεί το 
ποσό της σύνταξής του;

Απάντηση: Θα εφαρμοστούν οι 
προϊσχύουσες του άρθρου 20 του Ν. 
4387/2016 διατάξεις, δηλαδή θα μειωθεί 
κατά 70% το ποσό της σύνταξης που ξε-
περνά τα 1007,00 €.

5) Συνταξιούχος του δημόσιου τομέα 
πριν από τις 13.5.2016 συνεχίζει εργαζό-
μενος στον δημόσιο τομέα κατά την ημε-
ρομηνία αυτή και μετά. Θα επηρεαστεί το 
ποσό της σύνταξής του;

Απάντηση: Θα εφαρμοστούν οι δια-
τάξεις της παρ. 14 του άρθρου 8 του Ν. 
2592/1998, δηλαδή θα μειωθεί η σύνταξή 
του κατά 70%.

6) Πότε αναστέλλεται η καταβολή της 
σύνταξης γήρατος εξαιτίας της εργασίας 
του συνταξιούχου;

Απάντηση: Όταν αναλάβει εργασία σε 
φορέα της Γενικής Κυβέρνησης (το Μη-
τρώο Φορέων Γενικής Κυβέρνησης είναι 
αναρτημένο στην κεντρική ιστοσελίδα 
της ΕΛΣΤΑΤ http://www.statistics.gr/el/
register-general-government-entities) 
από 13.5.2016 και μετά, και για όσο δι-
άστημα εργάζεται με ασφάλιση στον 
ΕΦΚΑ (εγκ. ΕΦΚΑ 33/2017).

7) Επηρεάζεται το ποσό της σύνταξης 
όταν υπάρχουν έσοδα από πνευματικά/
συγγενικά δικαιώματα;

Απάντηση: Όχι, δεν επηρεά-

ζεται το ποσό της σύνταξης (Γ.Ε. 
Σ78/10/348217/9.3.2018).

8) Πώς επηρεάζεται η σύνταξη των συ-
νταξιούχων του τ. ΟΓΑ (ΟΠΕΚΑ) λόγω 
απόκτησης εισοδήματος από αγροτική 
δραστηριότητα;

Απάντηση: Η νομοθεσία που ορίζει ότι 
το ποσό της σύνταξης μειώνεται κατά 
60% λόγω επαγγελματικής δραστηριότη-
τας για την οποία υφίσταται υποχρέωση 
ασφάλισης στον ΕΦΚΑ εφαρμόζεται σε 
όσους συνταξιοδοτούνται τον ΟΠΕΚΑ 
από 1.1.2025 και μετά.

9) Συνταξιοδοτήθηκα από τον ΕΦΚΑ 
το 2017 και έχω εισόδημα από αγροτική 
δραστηριότητα. Θα μειωθεί το ποσό της 
σύνταξής μου;

Απάντηση: Το ποσό της σύνταξης θα 
μειωθεί υπό την προϋπόθεση ότι το ει-
σόδημα από αγροτική δραστηριότητα 
σε ετήσια βάση ξεπερνά το ποσό των 
4.923,12 €.

10) Συνταξιοδοτήθηκα από το τ. ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ πριν από τις 13.5.2016 και έχω ει-
σόδημα από άσκηση αγροτικής δραστη-
ριότητας, χωρίς υποχρέωση καταβολής 
ασφαλιστικών εισφορών στον τ. ΟΓΑ 
(ΟΠΕΚΑ). Θα μειωθεί το ποσό της σύντα-
ξής μου;

Απάντηση: Το ποσό της σύνταξης δεν 
θα μειωθεί.

Συντάξεις αναπηρίας: 
1) Μπορεί να εργαστεί ο συνταξιούχος 

λόγω αναπηρίας; Τι επιπτώσεις θα έχει;
Απάντηση: Εξακολουθούν να ισχύουν οι 

καταστατικές διατάξεις των ενταχθέντων 
φορέων στον ΕΦΚΑ μέχρι την καθιέρω-
ση ενιαίων κανόνων. Για εξειδικευμένες 
πληροφορίες κάθε ασφαλισμένος μπορεί 

να αποτείνεται στην αρμόδια υπηρεσία 
συντάξεων, ανάλογα με την ιδιότητα και 
την ειδικότητά του (μισθωτός, ελεύθερος 
επαγγελματίας, δημόσιος υπάλληλος κλπ)

Συντάξεις λόγω θανάτου:
1) Εάν η, ο χήρα/ος εργάζεται ή συντα-

ξιοδοτείται από δικό της/του δικαίωμα σε 
τι ποσοστό θα περικοπεί το καταβαλλό-
μενο ποσό της συντάξεως λόγω θανάτου 
του ασφ/νου ή συνταξιούχου συζύγου 
της/του;

Απάντηση:  Μετά την πάροδο της τρι-
ετίας, αν ο επιζών εργάζεται ή αυτοαπα-
σχολείται ή λαμβάνει σύνταξη από οποια-
δήποτε πηγή, καταβάλλεται, αναλόγως 
της χρονικής διάρκειας της εργασίας ή 
αυτοαπασχόλησης, το 50% της σύνταξης, 
η οποία δεν μπορεί να υπολείπεται των 
κατώτατων ορίων. 

Αν το ποσό της σύνταξης, όπως προκύ-
πτει από τον υπολογισμό του είναι μεγα-
λύτερο του καταβαλλόμενου κατά την 
12.5.2016 ποσού σύνταξης, τα ποσοστά 
υπολογίζονται επί του μεγαλύτερου ως 
άνω ποσού. 

Αν το ποσό της σύνταξης, όπως προ-
κύπτει από τον υπολογισμό του είναι μι-
κρότερο του καταβαλλόμενου κατά την 
12.5.2016 ποσού υπολογίζονται επί του 
καταβαλλόμενου ως άνω ποσού.»

2) Δικαιούμαι σύνταξη λόγω θανάτου 
του γονέα μου, ο οποίος απεβίωσε το 
2017. Επιτρέπεται να εργάζομαι χωρίς να 
μειωθεί το ποσό της σύνταξής μου;

Απάντηση: Τα τέκνα θανόντος ασφαλι-
σμένου/συνταξιούχου από 13.5.2016 και 
μετά, τα οποία δικαιούνται σύνταξη μπο-
ρούν να εργάζονται χωρίς να επηρεάζε-
ται το ποσό της σύνταξης λόγω θανάτου.

Μια σειρά από αλλαγές τέθηκαν 
σε ισχύ, στο σύστημα ηλεκτρονι-
κής συνταγογράφησης της ΗΔΙΚΑ 
για τα παραπεμπτικά παρακλινι-
κών εξετάσεων.

Οι ρυθμίσεις προβλέπονται στον 
Ενιαίο Κανονισμό Παροχών Υγείας 
(ΕΚΠΥ), ο οποίος είχε εκδοθεί τον 
περασμένο Νοέμβριο, αλλά λόγω τε-

χνικών και άλλων δυσκολιών - οι αλ-
λαγές αυτές δεν είχαν εφαρμοστεί.

Πλέον, όλοι οι ασφαλισμένοι δεν 
θα πληρώνουν συμμετοχή, εφόσον 
εκτελούν παραπεμπτικά για εξετά-
σεις στο δημόσιο.

Μηδενική συμμετοχή προβλέπεται 
ακόμη και στα συμβεβλημένα ιδιω-
τικά κέντρα, για τις παρακάτω κατη-

γορίες ασφαλισμένων:
• ασθενείς με μεσογειακή αναιμία, 

δρεπανοκυτταρική νόσο, κυστική 
ίνωση και σακχαρώδη διαβήτη τύ-
που 1

• πάσχοντες από χρόνια νεφρική 
ανεπάρκεια τελικού σταδίου,

• άτομα με ποσοστό αναπηρίας από 
80% και πάνω

• ασφαλισμένοι που έχουν υποστεί 
ακρωτηριασμό με ποσοστό αναπη-
ρίας από 67% και πάνω 

Όλοι οι υπόλοιποι ασφαλισμένοι, 
εφόσον επιλέξουν συμβεβλημένο 
ιδιωτικό κέντρο για τις εξετάσεις 
τους θα πληρώνουν συμμετοχή 
15%.

Εργασία συνταξιούχων: Τι ισχύει

Μηδενική συμμετοχή σε όλες τις εξετάσεις για ορισμένες κατηγορίες ασφαλισμένων

Οι απαντήσεις του ΕΦΚΑ σ’ όλα τα ζητήματα που σας απασχολούν
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Επικαιρότητα - Κοινωνικά

Στο Νόμο για την προστασία της 1ης 
κατοικίας μπορούν να υπαχθούν όλα τα 
φυσικά πρόσωπα, με ή χωρίς πτωχευτική 
ικανότητα (εμπορική ιδιότητα), εφόσον 
πληρούν αθροιστικά τις ακόλουθες προ-
ϋποθέσεις:

• Το σύνολο του ανεξόφλητου κεφαλαί-
ου του δανείου, στο οποίο συμπεριλαμβά-
νονται και λογιστικοποιημένοι τόκοι, καθώς 
και έξοδα εκτέλεσης  (αν υπάρχουν) κατά 
την ημερομηνία υποβολής της αίτησης, δεν 
πρέπει να υπερβαίνει ανά πιστωτή (είτε τρά-
πεζα ή εκκαθαριστή τράπεζας ή εταιρεία 
διαχείρισης απαιτήσεων / fund / servicer ή 
Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων) το 
ποσό των:

Α. 100.000 ευρώ, αν στις οφειλές περιλαμ-
βάνονται επιχειρηματικά δάνεια

Β. 130.000 ευρώ σε κάθε άλλη περίπτωση 
(δηλ. δεν περιλαμβάνονται επιχειρηματι-
κά δάνεια)

Αν η οφειλή έχει συνομολογηθεί σε άλλο 
νόμισμα, πλην ευρώ (π.χ. ελβετικό φρά-
γκο), τότε για τον καθορισμό του ανωτέρω 
ποσού λαμβάνεται υπόψη η ισοτιμία μεταξύ 
αλλοδαπού νομίσματος και ευρώ, κατά το 
χρόνο υποβολής της αίτησης.

• Υπάρχει δάνειο με υποθήκη ή προση-
μείωση υποθήκης σε ακίνητο, που χρησι-
μοποιείται ως κύρια κατοικία, το οποίο έχει 
οφειλές που βρίσκονταν σε καθυστέρηση 
τουλάχιστον 3 μηνών, κατά την 31/12/2018.

• Η αντικειμενική αξία της προστατευόμε-
νης κύριας κατοικίας (δηλ. η φορολογητέα 
αξία για τον υπολογισμό του συμπληρωμα-
τικού ενιαίου φόρου ιδιοκτησίας ακινήτων 
– ΕΝ.Φ.Ι.Α.), κατά το χρόνο υποβολής της 
αίτησης, δεν πρέπει να υπερβαίνει το ποσό 
των:

Α. 175.000 ευρώ, αν στις οφειλές περιλαμ-
βάνονται επιχειρηματικά δάνεια

Β. 250.000 ευρώ σε κάθε άλλη περίπτωση 
(δηλ. δεν περιλαμβάνονται επιχειρηματικά 
δάνεια)

Το ετήσιο οικογενειακό εισόδημα του 
αιτούντος φυσικού προσώπου, κατά το τε-
λευταίο έτος, για το οποίο υπάρχει δυνατό-
τητα υποβολής φορολογικής δήλωσης, δεν 
υπερβαίνει το ποσό των:

• 12.500 ευρώ, εφόσον στην κατοικία δια-
μένει μόνο 1 άτομο

• 21.000 ευρώ, εφόσον στην κατοικία δια-
μένουν 2 άτομα

• 26.000 ευρώ, εφόσον στην κατοικία δια-
μένουν 3 άτομα (δηλ. με 1 προστατευόμενο 
μέλος, είτε τέκνο ή άλλος συγγενής)

• 31.000 ευρώ, εφόσον στην κατοικία δια-
μένουν 4 άτομα (δηλ. με 2 προστατευόμενα 
μέλη, είτε τέκνα ή άλλοι συγγενείς)

• 36.000 ευρώ, εφόσον στην κατοικία δια-
μένουν 5 άτομα (δηλ. με 3 προστατευόμενα 
μέλη, είτε τέκνα ή άλλοι συγγενείς)

• Αν το σύνολο των οφειλών δανείων με 
υποθήκη στην 1η κατοικία υπερβαίνει τα 
20.000 ευρώ, τότε η λοιπή ακίνητη περιου-
σία του αιτούντα, του συζύγου του και των 
εξαρτώμενων μελών, πέραν της κύριας 
κατοικίας του αιτούντα, καθώς και τα μετα-
φορικά μέσα του αιτούντα και του συζύγου 
του, έχουν συνολική αντικειμενική αξία που 

δεν πρέπει να ξεπερνά τα 80.000 ευρώ κατά 
το χρόνο υποβολής της αίτησης. Σημειώνε-
ται ότι για γήπεδα εκτός σχεδίου πόλης και 
οικισμού, για τα οποία δεν προσδιορίζεται 
αξία ΕΝΦ.Ι.Α., ως αξία ακινήτων λογίζεται η 
αντικειμενική αξία αυτών, όπως αυτή προ-
κύπτει από τις διατάξεις του άρθρου 41Α 
του ν. 1249/1982.

• Οι καταθέσεις, τα χρηματοπιστωτικά 
προϊόντα και τα πολύτιμα μέταλλα, σε νο-
μίσματα ή ράβδους, του αιτούντα και του 
συζύγου του και των εξαρτώμενων μελών 
έχουν συνολική αξία που δεν πρέπει να 
υπερβαίνειτα 15.000 ευρώ κατά το χρόνο 
υποβολής της αίτησης.

 Δεν μπορούν να υποβάλλουν αίτηση στο 
Νόμο οφειλέτες για τους οποίους εκδόθηκε 
οριστική απόφαση, που απέρριψε αίτησή 
του στο ν. 3869/2010 λόγω δόλιας περιέ-
λευσής του σε αδυναμία πληρωμής ή λόγω 
ύπαρξης επαρκούς περιουσίας ή που εξαί-
ρεσε την κύρια κατοικία του από τη ρευστο-
ποίηση (παρ. 2 του άρθρου 9)

Επίσης, δεν ρυθμίζονται με το Νόμο αυτό:
• δάνεια με εγγύηση του Ελληνικού  

Δημοσίου
• δάνεια που κατά το χρόνο υποβολής της 

αίτησης έχουν ήδη ρυθμιστεί ή υπάρχει εκ-
κρεμής αίτηση ρύθμισης με τον εξωδικαστι-
κό μηχανισμό (ν. 4469/2017) ή τον πτωχευτι-
κό κώδικα (δηλ. άρθρο 99 του ν. 3588/2007) 
ή το ν. 4307/2014 (άρθρα 61 έως 67).

Προστασία πρώτης κατοικίας: Οι προϋποθέσεις
για την ένταξη στο νέο πλαίσιο

Απεβίωσε ο συνάδελφος 
Κωνσταντακόπουλος Δημή-
τριος στις 11/2/2019, ύστερα 
από νοσηλεία στην πνευμονο-
λογική κλινική του Σισμανό-
γλειο. Στη σύζυγό του Μαρία 
και στο γιό του Γιώργο θερμά 
συλλυπητήρια. 

Απεβίωσε ο Γιώργος Κισού-
δης του Πασχάλη, από το Αιγί-
νιο Πιερίας, στις 17/11/2018, 
ετών 62, από την επάρατο νόσο. 
Στη γυναίκα του Σοφία και την 
κόρη του Μαρία, συλλυπητή-
ρια. Εργάστηκε ως οδηγό στη 
Θεσσαλονίκη και στη συνέχεια 
ως ταχυδρόμος σε γραφεία του 
νομού Πιερίας με τελευταίο το 

Αιγίνιο, απ’ όπου και πήρε σύ-
νταξη το 2015. Θερμά συλλυπη-
τήρια στους οικείους του.

O Ηλιόπουλος Ιωάννης του 
Βασιλείου και της Αναστασίας 
απεβίωσε σε ηλικία 80 ετών 
στις 15 Νοεμβρίου 2018. Ήταν 
στέλεχος των Ελληνικών Ταχυ-
δρομείων για 37 έτη από όπου 
συνταξιοδοτήθηκε σε ηλικία 58 
ετών.

Το μεγαλύτερο μέρος της  θη-
τείας του υπηρέτησε ως :

-  Προϊστάμενος στο Ταχυδρο-
μικό Κατάστημα Χαϊδαρίου

- Επιθεωρητής στη Β’ Περιφε-
ρειακή Διεύθυνση Αθηνών

-  Προϊστάμενος στο Ταχυδρο-

μικό Κατάστημα Π. Φαλήρου
Θερμά συλληπητήρια στους 

δικούς του, μαζί και στον γιό 
του Γιάννη που εργάζεται στα 
ΕΛΤΑ.

Μανώλης Φλουράκης
Την Παρασκευή 29 Μαρτίου, 

έφυγε από κοντά μας σε ηλικία 
77 ετών, ο εκλεκτός συνάδελ-
φος, άξιος περιφερειακός δι-
ευθυντής και αγαπητός φίλος 
Μανώλης Φλουράκης.

Ο Μανώλης Φλουράκης γεν-
νήθηκε στην Ιεράπετρα Κρήτης, 
και παντρεύτηκε στη Λάρισα 
και έγινε εκτός από κρητικός και 
Λαρισαίος συμπολίτης. Ως κρη-
τικός υπήρξε ένα από τα σημα-

ντικότερα μέλη του Συλλόγου 
Κρητικών Λάρισας, του οποίου 
διετέλεσε και πρόεδρος.

Επί σειρά ετών ήταν στενός 
συνεργάτης του πρώην υπουρ-
γού, βουλευτή και νομάρχη Λά-
ρισας Γιάννη Φλώρου.

Μάλιστα επί νομαρχίας Γιάννη 
Φλώρου διατέλεσε αντινομάρ-
χης έργων.

Άξιος συνάδελφος, εξελίχθη-
κε υπηρεσιακά στη θέση του 
Περιφερειακού Διευθυντή Θεσ-
σαλίας την οποία υπηρέτησε με 
συνέπεια και χρηστή διοίκηση.

 Ήταν αγαπητός και στενός 
μου φίλος. Άριστος οικογενει-
άρχης άφησε πίσω τη σύζυγό 
του Στέλλα, συνταξιούχο δα-

σκάλα και δυο εξαιρετικά παι-
διά επιστήμονες, την κόρη του 
Κάτια που του χάρισε και δυο 
εγγονούς και τον γιό του Μιχά-
λη.

Τα μέλη της  Περιφ, Επιτροπής 
Θεσσαλίας, εκφράζουμε στη 
σύζυγο και τα παιδιά του εκλι-
πόντος, τα βαθειά μας συλλυπη-
τήρια. 

Από την Περιφ. Επιτροπή Θεσ-
σαλίας

Κωνσταντίνος  Ψαρός

Απεβίωσε η Δήμητρα Μπου-
ντή Ρουσσοπούλου, σύζυγος 
του συνάδελφου Πόλου. Θερ-
μά συλλυπητήρια στους οικεί-
ους της.

Κοινωνικά



1. Περιφερειακή Επιτροπή Κεντρικής Μακε-
δονίας: Τσιμισκή 16, 546 24 ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ ΤΗΛ: 
2310282681

Πιτσούνης Χρήστος, Γιάγκαλου Βάσω, Νεκτα-
ρίδης Νίκος , Ευστρατίου Αλέξανδρος , Μήτσου 
Αχιλλέας,    Δισλής Κώστας , Δαλαμπίρας Ιωάννης,  
Κυραλέος Μιλτιάδης ,  Ακριτίδης Ηλίας και Συρομ-
μάχος Δημήτριος Έδεσσα.

2. Περιφερειακή Επιτροπή Ηπείρου: 28ης Οκτω-
βρίου 9, 452 21ΙΩΑΝΝΙΝΑ, ΤΗΛ :2651036609

 Ρούκος Δημήτρης , Μουζάρας Στέφανος  και  
Μάνος Ευάγγελος

3. Περιφερειακή Επιτροπή Κρήτης: Μανουσο-
γιάννη  71201 ΗΡΑΚΛΕΙΟ, ΤΗΛ: 2810221364 

Μαυραντωνάκης Γιώργος , Σηφάκης Γεώργιος, 
Βελεγράκης  Κώστας,  Φουστανάκης Εμμανουήλ  
και  Τζανακάκης Γιώργος Χανιά.

4. Περιφερειακή Επιτροπή Θεσσαλίας: Μ.Αλε-
ξανδρου 37, 412 22 ΛΑΡΙΣΑ. ΤΗΛ: 2410257693 

 Κωνσταντίνος Ψαρρός,  Καρασιώτου Χριστίνα 
και Καρασμάνογλου Μιχαήλ  

5. Περιφερειακή Επιτροπή  Δυτικής Ελλάδας: 
Ζαϊμη 23,  261 10  ΠΑΤΡΑ , ΤΗΛ: 2610622935 

Σπυρίδων Σταθόπουλος, Κοσιώνη Ανδρονίκη  , 
Τσαπάρας  Ανδρέας  και Γαλανόπουλος Αναστά-
σιος Ηλεία.

6. Περιφερειακή Επιτροπή Στερεάς Ελλάδας 
(ΛΑΜΙΑ)

Κουμπαράκης Γιάννης, Μακέλος Γιάννης και 
Σταϊκούρας Κώστας.

7. Περιφερειακή Επιτροπή  Ανατολικής  Μακε-
δονίας- Θράκης 

Παπασπυροπούλου  Κατερίνα, Ασλανίδου Τα-
σούλα,  Χάϊτας Απόστολος και Ιωαννίδης Γιάννης  

ΞΑΝΘΗ
8. Περιφερειακή Επιτροπή  Πελοπονήσσου
Καστανός Παναγιώτης, Ηλιοπούλου Ελένη και 

Δανόπουλος Σωτήρης Αργος.
9. Περιφερειακή Επιτροπή Δυτικής Μακε-

δονίας: Αρχελάου 6,  505 00 ΚΟΖΑΝΗ, ΤΗΛ: 
2461023811

 Δεληνιώτης Λάμπρος , Γκόγκος Δημήτρης  και  
Γιαννάδης Αντώνης. 

10. Περιφερειακή Επιτροπή  Βορείου Αι-
γαίου: Κορνάρου 21, 81100 ΜΥΤΙΛΗΝΗ   ΤΗΛ: 
6942295600 

Στυλιανίδης Μπάμπης, Λιακατέλης Στρατής,  
Στείρος Γιώργος  ΧΙΟΣ

*Ορθή επανάληψη

Περιφερειακές Επιτροπές του Πανελληνίου
Συλλόγου Συνταξιούχων ΕΛΤΑ

Αντικαπνιστικά μηνύματα περνούν τα ΕΛΤΑ στους μαθητές
Στην αίθουσα εκδηλώσεων του Ιν-

στιτούτου Δημόσιας Υγείας του Αμε-
ρικανικού Κολλεγίου Ελλάδος,  στην 
Πλάκα, πραγματοποιήθηκε την Τρίτη 
9 Απριλίου,  η επίσημη παρουσίαση 
της Αναμνηστικής Σειράς Γραμματο-
σήμων με τίτλο «Παιδί και Γραμματό-
σημο»

Ο  Πρόεδρος του Δ.Σ. των ΕΛΤΑ κ. 
Πολυχρόνης  Γριβέας δήλωσε: «Τα Ελ-
ληνικά Ταχυδρομεία, ως φορέας επικοι-
νωνίας και δεδομένου του κοινωνικού 
τους ρόλου, υποστηρίζουν φορείς και 
δράσεις ανάπτυξης και διαπαιδαγώγη-
σης, κυρίως των νέων. 

Δίνουμε έμφαση στα μηνύματα που 
πρέπει να αντλούν τα παιδιά και προ-
σπαθούμε να ενδυναμώσουμε τις επιρ-
ροές, έτσι ώστε να έχουν μια καλύτερη 
ζωή, αποδεσμευμένη από τις αρνητικές 
επιρροές παλιότερων εποχών. 

Aυτή μας η στήριξη και η καλή συνερ-
γασία επιβεβαιώνεται με τον καλύτερο 
τρόπο, σήμερα, με την παρουσίαση της 
Αναμνηστικής Σειράς Γραμματοσήμων 
«Παιδί & Γραμματόσημο».

 Ο επικεφαλής της πρωτοβουλίας 
SmokefreeGreece και Διευθυντής του 
Ινστιτούτου Δημόσιας Υγείας του Αμε-
ρικανικού Κολλεγίου Ελλάδος, κ.Πανα-

γιώτης Μπεχράκης, τόνισε: «Τα παιδιά 
εκπαιδεύονται με βάση τις αξίες ενός 
υγιεινού τρόπου ζωής μακριά από εξαρ-
τήσεις και πλέον διεκδικούν το δικαίω-
μά τους για ένα καθαρό περιβάλλον. 

Η νέα εποχή στην αντιμετώπιση και 
στον έλεγχο του καπνίσματος είναι 
εδώ και η νέα γενιά πρωτοστατεί στην  
αλλαγή. 

Η συνεργασία με τα Ελληνικά Ταχυ-
δρομεία προσφέρει ένα ακόμα εργα-
λείο στους μαθητές για να διαδώσουν 
το θετικό μήνυμα στους συνομηλίκους 
και στα αγαπημένα τους πρόσωπα».

Την εκδήλωση χαιρέτησε για λογα-
ριασμό του προέδρου της Βουλής, ο 
βουλευτής Θεσπρωτίας κ.Μάριος  

Κάτσης.
Καλεσμένος στην εκδήλωση ήταν και 

ο πρόεδρος του Συλλόγου των Συντα-
ξιούχων ΕΛΤΑ Γιώργος Πεπόνης, ο 
οποίος για λογαριασμό του Δ.Σ του Συλ-

λόγου συγχαίρει τους διοργανωτές 
της εκδήλωσης, ΕΛΤΑ και Ινστιτούτο 
Δημόσιας Υγείας του Αμερικανικού 
Κολλεγίου Ελλάδος,  για τη συμβο-
λή τους στη αλλαγή νοοτροπίας και 
«κουλτούρας», στην ελληνική κοινω-
νία, αναφορικά με το κάπνισμα. 

Το Ινστιτούτο μ’ αυτές του τις ενέρ-
γειες συμβάλει στην υγεία των εγγο-
νών μας και το ευχαριστούμε πολύ 
γι΄αυτό.

Όσον αφορά τον ΕΛΤΑ, εμείς οι από-
μαχοι καμαρώνουμε. Είναι μακράν 
και για πολλές δεκαετίες η επιχείρηση 
με τη μεγαλύτερη κοινωνική προσφο-
ρά. Η εν λόγω δράση του επιβεβαιώ-
νει την εξαιρετική του φήμη. Θερμά 
συγχαρητήρια.


